
Vydává Obecní úřad v Černilově pro členské obce Mikroregionu a jejich místní části: 

Černilov, Bukovina, Újezd, Divec, Lejšovka, Libníkovice, Borovice, Horní Černilov,  
Librantice, Libřice, Skalice, Číbuz, Skalička, Smržov, Hubíles, Výrava a Dolní Černilov.

   2|2015

ZPRAVODAJ
obcí Mikroregionu  

Černilovsko



ZÁVODY AUTÍČEK NA ZŠ ČERNILOV

fotostřípky2

ČERNILOVSKÁ PALETA

FOTOSOUTĚŽ LEDOVÉ 
KRÁLOVSTVÍ
Foto: 2x Klára Kosinová

RETRO DEN NA ZŠ ČERNILOV



 
Nabídka inzerce
1900 výtisků zdarma doručených 

téměř do všech domácností v 
Mikroregionu Černilovsko.

Objednávky a příjem inzerátů na 
Obecním úřadě v Černilově nebo na 

e-mailu  
zpravodaj@cernilov.eu

Orientační ceny inzerce:

STRANA A4 1500,- Kč
1/2 STRANY 750,- Kč
1/4 STRANY 390,- Kč
1/8 STRANY 300,- Kč
DO 20 CM2 120,- Kč

Ukliďme Česko! Tak se 
jmenovala nedávná akce, do které 
se zapojily tisíce dobrovolníků po 
celé České republice. V sobotu 18. 
dubna vyrazily týmy lidí do ulic, 
lesů a především k příkopům podél 
silnic nebo k břehům rybníků a řek, 
aby posbíraly odpadky a zlikvidovaly 
černé skládky. Právě proti nim je 
celá kampaň namířená. Cesta do 
lesa je pro někoho asi kratší než do 
sběrného dvora nebo ke kontejnerům. 
Dobrovolnická akce se v Česku takto 
masivně konala teprve podruhé. Ve 
světě přitom nejde o nic neobvyklého. 
Osvědčený model Let‘s Do It! vznikl 
v roce 2008 v Estonsku a od té doby 
se rychle šíří. Ve stovce zemí se do 
něj zapojilo přes 8,5 milionu lidí.

V Česku letos vyrazilo do terénu  
31 tisíc dobrovolníků. Úctyhodné 
číslo, že? Ale vraťme se zpátky na 
zem, jedná se o pouhé 0,3 procenta 
obyvatel. V pobaltských zemích, kde 
hnutí vzniklo, se do úklidu zapojilo 
přibližně šest procent lidí a třeba ve 
Slovinsku vyrazil sbírat odpadky 
každý osmý. Fenomenální úspěch 
zaznamenalo Švédsko, kde uklízelo 
675 tisíc dobrovolníků. Přitom 
království nemá ani deset milionů 
obyvatel. 

Na tuto výzvu jsem si vzpomněl 
v den, kdy byl Zpravodaj již téměř 
hotový, zbývalo dopsat tyto řádky a 
odeslat soubory do tiskárny. Byl jsem 
na nádraží a na nově postaveném 
nástupišti se povalovaly obaly od 
sušenek a plastové kelímky od kávy. 
Na špatnou práci drážní uklízečky to 
však nevypadalo. Odpadkové koše a 
popelnice zkrátka řadě našinců nic 
neříkají, a tak můžeme uklízet třeba 
každý měsíc, pořád dokola.

Dobrovolníci vyrazili bojovat s 
nepořádkem podél silnic i v našem 
mikroregionu. O jejich úspěchu se 
dočtete na straně šest. V Libranticích 
tak mají alespoň prozatím čisto. 
Každoročně vyrážejí na úklid obce 
také ve Skalici, bez ohledu na výzvy 
s usměvavým obličejem ministra 
životního prostředí. Dost možná, že 
se uklízelo i jinde, ale to se nejspíš 
nedozvíme. Tentokrát je totiž 
Zpravodaj tenčí než obvykle. Některé 
spolky si  jistě nechávají informace 
o své činnosti do příštího vydání. 
Budeme se na ně těšit. A především 
na reportáže z celé řady akcí, které se 
v květnu a na začátku června v našem 
mikroregionu konají. Venku už se 
to zkrátka zelená, stejně jako jarní 
vydání našeho Zpravodaje.

Tomáš Hejtmánek

EDITORIAL

Redakční rada:

J. Kudrnáč, M. Karpíšek,  
Mgr. J. Hofmanová, T. Hejtmánek

Redakční rada neodpovídá za stylizaci 
příspěvků a případné tiskové chyby.

 Uzávěrka příštího čísla: 10. 6. 2015.

Tisk AG TYP Kostelec n. Orl., 
náklad 1900 ks

Příspěvky odevzdávejte a inzerci objednávejte 
na OÚ v Černilově  

nebo na tomto e-mailu:  
zpravodaj@cernilov.eu

Nevyžádané příspěvky se nevracejí.
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OBEC ČERNILOV
 

Černilov 310
503 43 Černilov
tel.: 495 431 221
podatelna@cernilov.cz 
http://www.cernilov.eu

úřední hodiny

PO 8:00-12:00, 13:00-17:00
ÚT 8:00-12:00, 13:00-15:00
ST 8:00-12:00, 13:00-17:00
ČT 8:00-12:00, 13:00-15:00

Od vydání posledního 
čísla Zpravodaje zasedalo 
obecní zastupitelstvo 
dne 13.4. 2015 v KSD. 
Při kontrole minulého 

usnesení bylo konstatováno, že se podařilo 
obnovit přítok do Dolejšáku z melioračního 
hlavníku. Aby bylo možné najít závadu, 
otevřeli jsme potrubí na vjezdu u Obzinů 
a za použití velkého tlakového vozu 
Královéhradecké provozní jsme se snažili 
najít poruchu. K překvapení všech čistící 
tryska nenarazila na propadlé potrubí – jíl, 
ale začaly spolu v vodou odtékat částečky 
kořenů. Odměřením délky hadice se 
ukázalo, že viníkem ucpaného potrubí je 
docela malá okrasná vrba, jejíž kořenový 
systém pronikl mezi meliorační trubky a 
zarostl takovým způsobem, že úplně zamezil 
průtoku vody. Problém tedy absolutně 
nesouvisí se suchým poldrem a doufáme, 
že přítok čisté vody do rybníka obnoví její 
kvalitu. Pochopitelně se nic nemění na tom, 
že dál připravujeme projekt na celkovou 
opravu Dolejšáku. Firma STRABAG 
pracuje na opravě ozelenění Polní cesty od 
Slatiny, na kterou bude navazovat zhotovení 
propustku a nastříkání podélných vodicích 
čar. Zastupitelé odsouhlasili záměr převést 
do majetku VAKu nemovitý infrastrukturní 
majetek vodovod a kanalizaci, oboje cca 45 
m proti smuteční obřadní síni. V souladu 
s novým občanským zákoníkem je nyní 
v kompetenci zastupitelstva schvalovat i 
oprávnění z věcného břemene, tentokrát jsme 
jednali o vstupu na pozemky Lucie Peškové, 
Evy Jeřábkové a Věry Sehnoutkové, vše k 
provádění oprav na kanalizačním potrubí. 

Při jednání o hospodaření letošního roku 
dostali přítomní informaci o auditu za rok 
2014, ten proběhl bez závad. V měsíci květnu 
bude na úřední desce zveřejněn závěrečný 
účet a hospodaření 2014, který se bude 
projednávat na příštím zastupitelstvu, tedy 

15.6.2015. Na webu obce jsou zpřístupněny 
průběžné údaje hospodaření v kolonce 
Klikací rozpočet. Novinkou je i to, že máme 
podepsanou kupní smlouvu na dům čp. 183, 
který je v současné době prázdný. Dodána  
byla  repasovaná vřetenová sekačka Jacobsen 
na sekání fotbalových hřišť, seče kvalitněji, 
má záběr 180 cm a úsporný naftový motor. 
Svým levnějším provozem se brzy zaplatí. 
Bohužel došlo ke krádeži ve středisku obecní 
údržby, odcizeny byly křovinořezy a Kubota 
G23 v hodnotě cca 400 tis. Kč, která je naším 
základním strojem na údržbu travnatých 
ploch po celé obci. Tuto událost řeší Policie 
a Pojišťovna, aby se krádež neopakovala, 
instalovali jsme v garážích zabezpečovací 
zařízení.  V současné době máme vybrán a 
zaplacen stejný stroj. Je rok starý a pořídíme 
ho s výraznou slevou. Finanční pokryli tohoto 
nákupu, je součástí Rozpočtového opatření 
č.2, částka 350 tis. Kč.  To dále obsahuje výdaj 
50 tis. Kč na rozvojovou strategii 2015-2025 
a zapracování dotace z úřadu práce na 5 lidí – 
původně jsme počítali se čtyřmi pracovníky. 
Na zpracování rozvojové strategie máme 
konkrétní nabídku, v diskusi se objevil názor, 
že si ji můžeme zpracovat sami a analytickou 
část opsat z územního plánu. Podle mého 
názoru je velmi dobré, se podívat na naše 
záležitosti nezaujatýma očima zvenčí za 
pomoci někoho, kdo zpracovává podobné 
strategické dokumenty pro jiné obce, vždyť 
potřeby obyvatel jsou v různých místech 
obdobné. Součástí Strategie je i dotazníkové 
šetření a moderovaná diskuse s veřejností. 

Zastupitelé se také zabývali 
problematikou vybavení naší hasičské 
zásahové jednotky. Černilov je zřizovatelem 
jednotky JPO II, která má působnost i 
mimo vlastní území obce. Je vybavena 
již zastaralou a poruchovou cisternou na 
podvozku LIAZ – rok výroby 1990. Existuje 
možnost získat dotaci ve výši 2,5 mil. Kč od 
státu a 1 mil. Kč od kraje na nové auto v roce 

OÚ Černilov

Zprávy z radnic4

Výročí v Černilově
V březnu a dubnu oslavli 
svá životní jubilea tito 
spoluobčané
Božena bArtošová, Jindřich Bauer, Jan 
Prokeš, Květoslava Divecká, Jaroslava 
Kutíková (všichni Černilov), Josef 
Prokeš, Ivan Prokop (oba Újezd), 
Mária Struhárová a Zdeňka Kopecká 
(obě Bukovina)

2016. Zastupitelé schválili záměr podání 
žádosti a pokrytí vlastního podílu ve výši 
2 mil. Kč. O příspěvek budou požádány i 
okolní obce, kde naši hasiči zasahují.

Důležitou informací, zejména pro 
vlastníky zemědělských pozemků z 
Újezdu je vyhlášení platnosti obnoveného 
katastrálního operátu k 30.3.2015 po 
ukončení pozemkových úprav. V Bukovině 
se sešel sbor zástupců vlastníků půdy 
20.4.2015 a stanovil realizační priority, tj. 
pořadí akcí, v jakém se budou připravovat pro 
realizaci. Nejdůležitější akcí je hlavní polní 
cesta, která odkloní zemědělskou dopravu z 
areálu HNG až na konec zastavěného území 
směrem k Pileticím.

Ing. Stanislav Javůrek

KVĚTINKA A ZAHRADNICTVÍ Ing. Voňka - Smiřice
KVĚTINKA    aDárkové a slavnostní kytice

604 266 728    aSvatební kytice - květiny dle přání zákazníka, výzdoba slavnostní tabule, auta... (vlastní katalog)
    aPohřební vazba - věnce, kytické vázané a píchané (vlastní katalog)
    aDušičková, adventní a vánoční vazba
    aDalší květový sortiment - řezané a hrnkové květiny, sušené a umělé květiny.
    aZahradnický materiál - hnojiva, chemie, substráty, květináče, obaly atd.
    aSezónně květiny balkonové, trvalky, bylinky, zeleninová sadba, konifery a keře.

ZAHRADNICTVÍ  aZahradnická produkce - výroba a prodej letniček, balónovek, trvalek, keřů, konifer, 

604 204 759          zeleninové sadby. 
   aZahrady na klíč - tj. realizace okrasných zahrad od malých po velké, od projektu 
       po osázení keři, stromy, založení skalničkových partií, trávníků a doplňků.

INZERCE
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OBEC DIVEC
Ze zasedání zastupitelstva 
obce, konaného 4. 2. 2015

•  Starosta přečetl a 
předložil ke schválení 
nový „Požární řád obce“ 
podle stávající platné 
legislativy.
• ZO konstatuje, že 

vlastník „stavby“, ke které se vztahuje 
žádost o provedení stavby - uložení 
vedení nn do obecního pozemku, 
dodnes nepředložil dokumentaci ani 
platné podklady, na základě kterých 
by mohlo být žádosti vyhověno. 
Vzhledem k tomu, že se vyskytly 
nové skutečnosti záměr instalace 
TČ pro vytápění, ZO musí posoudit 
připravenou dokumentaci a zamýšlené 
umístění jednotky z důvodu 
dopadu na dodržení hladiny hluku 
směrem k sousedům. Pan Vik byl 
prostřednictvím svého technického 
zástupce požádán o účast a objasnění 
dalšího zamýšleného postupu, ale ani 
jeden se na zasedání nedostavil. K 
tomuto starosta přednesl podrobné 
stanovisko Ing. arch. Křeliny, včetně 
právního doporučení. ZO jednohlasně 
konstatuje, že se bude žádostí zabývat 
po předložení veškerých potřebných 
platných podkladů. Do této doby je 
stanovisko obce k žádosti zamítavé.

• Byla projednána a schválena 
předložená „Kupní smlouva na 
odprodej historické stříkačky“, která je 
ve vlastnictví SDH Divec, do majetku 
obce Divec za symbolickou cenu. 
Tento krok byl zvolen proto, že bude 
obcí založen speciální transparentní 
obecní účet pro možnost finančních 
příspěvků a finanční spoluúčasti 
občanů a příznivců zamýšleného 
restaurování zmíněného historického 
klenotu.

• ZO pověřuje starostu realizací 
rozpočtových změn bez předběžného 
projednání do výše 50 tis. Kč s tím, 
že na nejbližším zasedání bude 

 

Divec 41
500 03 Hradec Králové
tel.: 608 978 884
divec@seznam.cz 
http://www.divec.cz

úřední hodiny

ST 17:00-19:00
první středa v měsíci 17:00-18:00

OÚ Divec
zastupitelstvo o těchto změnách 
podrobně informováno.

• Starosta informoval o návštěvě 
zájemce o realizaci lokality 
„Poďousov“, který se dostavil 
bezprostředně před zasedáním. Bude 
sjednána schůzka u Ing. arch. Křeliny.

Ze zasedání zastupitelstva 
obce, konaného 1. 4. 2015

• První bod jednání zahájily pozvané 
odborné referentky z Pozemkového 
úřadu Hradec Králové, do jejichž 
kompetence spadají pozemkové 
úpravy (dále PÚ) v našem regionu. 
Seznámily přítomné s tím, co to jsou, 
k čemu slouží a jakým způsobem jsou 
prováděny PÚ, rozptýlily předem 
možné obavy o to, že by kterýkoliv 
z vlastníků byl krácen o jakoukoliv 
část svých pozemků a nabídly osobní 
konzultaci všem, kdo by ji v souvislosti 
s PÚ potřebovali. Obec Divec je jednou 
z mála, kde ještě nebyly PÚ zahájeny, 
i když o ně bylo zastupitelstvem 
žádáno již v roce 1999. Důvodem 
zpoždění byla priorita vypořádání 
pozemků kolem dálnice D11 a silnice 
R35. Následně bylo zahájení PÚ na 
území obce Divec 
schváleno.

• Rozšíření rozhlasu 
bylo po krátké 
diskusi přesunuto 
na program 
příštího zasedání, 
Z. Medek doladí 
technické detaily k 
této problematice.  

• Po projednání 
byla schválena 
zákonem poža-
dovaná příloha 
k vyhlášce o 
shromažďování 
kovového odpadu 
v obci  – místo pro 
odběr je po dohodě 

s Ing. Vavřinkou vyhrazeno v areálu 
SV Metal u haly D4, ale sběr kovového 
odpadu bude v obci organizován,  jak 
bývá zvykem, ve spolupráci s SDH 
Divec.  

• Jak bylo dříve avizováno, byl zřízen 
nový bankovní účet, který bude 
sloužit výhradně pro účely dobrovolné 
sbírky občanů a ostatních subjektů 
na zrestaurování hasičské stříkačky, 
která je ve vlastnictví obce. Informace 
k zahájení budou předány v nejbližší 
době do schránek.   

• Starosta informoval o zájemcích o 
investici v lokalitě Poďousov, zatím 
jsou jednání v počáteční fázi, občané 
budou informováni.

Ing. Roman Hrnčíř, starosta

INZERCE

Koupíme řadový nebo rodinný dům 
do 2,9 milionu korun v Černilově  
a blízkém okolí. Nabídněte.

Pelikánová Markéta 
telefon: 777 828 889

INZERCE



Zprávy z radnic6

OBEC LIBRANTICE
Ze 4. veřejného zasedání 

zastupitelstva obce,  
konaného 16. 4. 2015

1.  Usnesení ze 3. veřejného zasedání 
byla splněna.

2.  ZO projednalo a následně schválilo 
účetní závěrku za rok 2014, a to v 
tomto rozsahu:

-  účetní závěrka příspěvkové organizace 
Základní škola a mateřská škola 
Librantice za rok 2014 byla schválena 
se ziskem 30 865,06 Kč.

-  účetní závěrka jednotky Obec 
Librantice byla schválena se ziskem 
643 437,18 Kč.

3.  ZO projednalo a schválilo závěrečný 
účet obce Librantice za rok 2014 
a Zprávu o výsledku přezkoumání 
hospodaření obce Librantice za rok 
2014. Závěrečný účet obce byl schválen 
bez výhrad. Audit obce provedl 
Krajský úřad Královéhradeckého 
kraje dne 19. 3. 2015 a nebyly zjištěny 
chyby a nedostatky (§10 odst. 3 písm. 
a) zákona č. 420/2004 Sb.).

4.  ZO projednalo a schválilo uzavření 
směnné smlouvy s panem Davidem 
Horákem, bytem v Černilově, 
na směnu pozemků dle GP 560-
1199/2014. Jedná se o pozemky v ÚP 
obce Librantice označené jako plocha 
k zastavění č. 6. Obec se bude podílet 
na vypracování GP a to částkou 10 
779,– Kč.

5.  ZO projednalo a schválilo bezúplat-
ný převod pozemků od Úřadu 
pro zastupování státu ve věcech 
majetkových dle smlouvy o 
bezúplatném převodu majetku, a 
schválilo a smlouvu o zřízení věcného 
práva č. j.: UZSVM/H/4216/2015-
HMSU – jedná se o pozemky před 
„Okály“.

6.  ZO projednalo a schválilo smlouvu 
o zřízení věcného břemene č. j.: 
UZSVM/H/17278/2014 Librantice 
– jedná se o pozemek 1353/1 u 
Bortlíkových čp. 76, kde vede 
vodovod.

7.  ZO jmenovalo p. Alenu Hladíkovou 
jako zástupce na řádnou valnou 
hromadu společnosti Vodovody a 
kanalizace Hradec Králové, a. s. dne 
3. 6. 2015.

 

Librantice 1
503 46 Třebechovice p. O.
tel.: 495 431 905
oulibrantice@volny.cz 
http://www.librantice.cz

úřední hodiny

PO 15:00-20:00
ÚT   8:00-14:00
ČT   8:00-17:00
PÁ   8:00-14:00

OÚ Librantice
8. Různé:
a)  Je připravena nová obecně závazná 

vyhláška o stanovení systému 
shromažďování, sběru a třídění 
biologického odpadu. Obec musí dle 
zákona o odpadech zajistit kontejner 
na svoz biologicky rozložitelného 
odpadu, který bude v nejbližší době 
přistaven. 

b) Žádosti o dar na zřízení nového 
babyboxu v Jičíně není vyhověno. 
Příspěvek byl poskytnut v loňském 
roce do Hradce Králové. 

Ukliďme Česko

Také vám vadí nepořádek v příkopech 
a skládky v lese? Při každém posezení 
s přáteli na to přišla řeč. Nechápeme, 
proč tolik odpadu končí tam, kde nemá, 
když jsou v každé obci kontejnery nebo 
sběrné dvory, a každý má nebo by měl 
mít popelnici. A že to jsou někdy celé 
pytle! Mít tak kouzelný prsten princezny 
Arabely, zatočit s ním a mít přání, aby 
se všechen nepořádek vrátil ke svému 
„majiteli“ a hezky se mu vysypal např. v 
obývacím pokoji. To by se asi hodně lidí 
divilo.

Několikrát jsme si říkali, proč to 
„někdo“ neuklidí? Letos tomu bylo jinak. 
Řekli jsme si, že příkopy vyčistíme sami. 
Ale znáte to. Řeči se vedou, voda teče a 
příkopy se plní odpadem. Až přišel impuls 
v celorepublikové 
akci Ukliďme 
Česko. To už jsme 
nemohli nechat jen 
tak. 

V sobotu 18. 4. se 
sešlo 33 ochotných 
lidí ve věku 4–74 
let. Rozdělili jsme 
se na několik 
skupin a vyčistili 
příkopy od Librantic 
do Černilova a 

Výročí  
v Libranticích

V dubnu, květnu a červnu 
slaví svá životní jubilea tito 
spoluobčané
Jaroslav Lukášek, Marie Žabková, 
Vladimír Baše, Zdeněk Kupka, 
Jaroslav Černý, Dobromila Bortlíková, 
Anna Dostálová, Ludmila Karlová, Jiří 
Šolc a Jana Uhlířová

od Librantic k Divci, k zahrádkářské 
kolonii. Také směrem na Libníkovice, k 
Třebechovicím a na Výravu na hranici 
katastru. Sebrali jsme 57 pytlů plastů a asi 
20 pytlů různého odpadu. 

Je uklizeno! Ale na jak dlouho? Kéž by 
se zastyděli při pohledu na čisté příkopy 
ti, kteří jsou schopni odhodit do přírody 
pneumatiku, tašku s plenkami nebo s 
psími exkrementy, uhynulé psí mazlíčky 
v pytlích, zadní sklo z auta, malé hasicí 
přístroje, o plastových a skleněných 
lahvích ani nemluvím.

Já, jako správný idealista, doufám, že 
příští rok nebude takový úklid potřeba. 
Všem se budou líbit uklizené příkopy a 
neodváží se do nich něco odhodit.

Velké díky všem, kteří byli ochotni 
obětovat část soboty pro dobrou věc. 

Milada Bortlíková



OBEC LIBŘICE

Výročí v Libřicích
Svá výročí slaví

Rýgl Jaroslav, Dugas Marian, 
Macháček Jaroslav, Jedlička Jaroslav
Vojtěchová Helena a Gajdošová Marie

V únoru zastupitel-
stvo schválilo 
rozpočet na rok 2015, 
a to jako schodkový 
s příjmy 3 400 000,- 
Kč a výdaji ve výši 5 

400 000,- Kč s tím, že rozdíl ve výši 
2 000 000,- Kč je kryt přebytkem 
hospodaření z minulého období.

Zastupitelé rovněž schválili zprávu 
o výsledku inventarizace obce.

Obec vyhlásila záměr pronájmu 
obecního bytu v čp. 111. Přihlásil 
se jediný zájemce, který byl 
zastupitelstvem schválen. Po 
dokončení oprav se proto bytu nad 
poštou nastěhoval nový nájemce – 
Filip Dugas se svojí rodinou.

Vzhledem k přijetí nového 
občanského zákoníku nebyla obec 
dostatečně pojištěná proti krádeži, 
vandalismu, přírodním živlům 
a odpovědnosti za činnost. Od 
Hasičské vzájemné pojišťovny 
jsme nedostali žádnou nabídku na 
odstranění nedostatků. Nabídka České 
pojišťovny splňovala naši představu, 
proto jsme od března pojištěni zde. 
Velmi výrazně byla navýšena částka 
za krytí škody, která by naší obci 
vznikla.

V současné době řešíme otázku, 
co s biologickým odpadem. Rýsuje 
se nám několik možností, ale 
všechny jsou poměrně dost finančně 
náročné. Snažíme se sehnat dalšího 
zpracovatele, který 
by vyhovoval našim 
požadavkům a 
byl za přiměřené 
finanční náklady. 
Zastupitelstvo vybere 
zpracovatele při 
dubnovém zasedání.  
Od EKO-KOMu jsme 
dostali za třídění PET 
lahví, skla a kovu za 
4. čtvrtletí odměnu 
ve výši 9 473,50 Kč. 

Na základě kom-
plexní pozemkové 
úpravy vznikla 
pod Liprou plocha 
o výměře 1,35 h, 
která byla určena na 
zasázení zeleného 
pásu. Plocha 
musela být vyňata 
z půdního fondu 
a poté na základě 
zpracovaného zales-
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Libřice 62
503 44 Libřice
tel.: 495 431 002
obec.librice@tiscali.cz 
http://www.obec-librice.cz

Úřední hodiny

PO 18:00-19:30

OÚ Libřice
ňovacího projektu osázena. Ruku 
k dílu přiložili občané, kteří jsou 
stěžovateli na zápach z Lipry. Provedli 
oplocení celého pozemku  (aby byly 
stromky chráněny před zvěří). Obec 
zajistila dle zalesňovacího projektu 
stromky – 324 modřínů, 9 000 borovic 
a 3000 dubů. Část je už zasazená, 
zbytek bude osázen na podzim. Na 
stromky bude obec žádat o dotaci. 

Na jednání na obecní úřad se na 
pozvání dostavil Ing. Luka – ředitel 
Lipry. Spolu se zastupiteli s ním za 
stěžovatele jednali Ing. Svoboda a 
Ing. Zilvar.

Ing. Luka vysvětlil informaci 
ohledně chovu. Na rovinu oznámil, 
že návrhy ze strany občanů jsou 
nepoužitelné pro stavby v Libřicích. 
Navrhovaná vodní clona, přes kterou 
by procházel vzduch z hal, je vzhledem 
k malé výšce objektů nerealizovatelná. 
Další překážkou by pro Lipru (která v 
současnosti hospodaří se ztrátou) byla 
vysoká cena nákladů ve výši 16 mil. 
Kč. Za Lipru navrhl, že budou jednat 
s lesníkem na vypracování zalesnění 
prostoru mezi Liprou a silnicí na 
Jaroměř.

Po setkání starostů s hejtmanem 
máme také špatnou zprávu pro řidiče 
aut – oprava silnice po obci a dále 
směrem na HK nebude v letošním roce 
realizovaná – nově se s opravou počítá 
až v roce 2016. Přes naše upozornění 
na velmi špatný stav krajnic nedošlo 

k opravě, pouze bylo na nejhorším 
místě dáno označení špatného stavu 
vozovky. 

UPOZORNĚNÍ pro občany:

1. Nová webová adresa obce:  www.
obeclibrice.cz

2. Aktuality o obci vyhledávat na 
webových stránkách obce

3. Do konce června 2015 zaplatit za 
hrobové místo

4. Urychleně doplatit za popelnici na 
komunální odpad (termín byl do konce 
února)

5. Vyrovnat poplatek za psa
Eva Hynková, starostka

INZERCE
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OBEC SKALICE
Jako každým rokem 

v období měsíce dubna 
a května žádáme v rámci 
veřejně prospěšných 
prací o pracovníky 
na údržbu veřejného 
prostranství. Doufáme, 

že Úřad práce v H.K. nám vyjde vstříc 
a opět budeme moci přijmout 3 – 4 
pracovníky. Po zimním období je vždy 
plno práce na zvelebení prostranství a v 
udržování travnatých ploch. 

V současné době za pomoci místního 
SDH probíhá ve Skalici utěsnění stavidel 
zrevitalizovaného rybníku a částečné 
vyčištění vody od vodních řas. Následně 
bude rybník zarybněn kaprovitou rybou, 
línem, amurem a dalšími rybami.  

Firma Marius Pedersen a.s. dne 
18.4.2015 provedla v naší obci mobilní 
svoz nebezpečného odpadu. Souběžně s 
touto firmou provedli dobrovolní hasiči 
ze Skaličky sběr elektroodpadu. O týden 
později, dne 25.4.2015, byly přistaveny 
kontejnery na  velkoobjemový odpad. 
V žádném případě sem nepatří stavební 

 

Skalice 32
503 03 Smiřice
tel.: 495 422 721
obec.skalice@tiscali.cz 
http://www.skalice.info
úřední hodiny

PO 11:00-19:00
ST 10:00-18:00

OÚ Skalice

Výročí  
ve Skalici

V dubnu, květnu a červnu 
slaví svá životní jubilea tito 
spoluobčané
Jitka Snášelová, Václav Hojný, Jiří 
Pleskot, Lubomír Gebas, Jaroslav 
Drobník, František Řehák a Václav 
Schejbal

odpad! 
Dne 30.4.2015 bude tradiční pálení 

čarodějnic na kopci ve Skaličce. Sraz 
účastníků se plánuje v 18:00 hodin před 
Hasičskou zbrojnicí, odkud se společně 
půjde na místo pálení čarodějnic. Pro děti 
budou připraveny čarodějnické soutěže. Od 
19:00 hod. se plánuje podpálení dřevěné 
hranice. Po celou dobu akce je zajištěno 
občerstvení (pivo, limo, buřty). 

V měsíci květnu se uskuteční „Skalické 
pivní slavnosti“ . Nejen znalci dobrého 
moku, ale všichni občané jsou srdečně 
zváni na tuto akci, která se uskuteční dne 
23.5.2015 na hřišti ve Skalici. Program této 
akce bude včas zveřejněn. 

Majitele motorových aut opět 
žádám, aby neparkovali na chodníku, či 
travnatých plochách. Ničí tím majetek 
obce a opravy si vyžádají nemalé investice. 
Svá vozidla mají parkovat na svých 
dvorech! Zastupitelstvo se již zaobíralo 
tímto nešvarem poněkolikáté. V případě 
nerespektování této žádosti bude muset být 
požádána o součinnost Policie ČR.

Milan Karpíšek, starosta

OBEC LEJŠOVKA
Ze zasedání zastupitelstva 

obce, konaného 17. 3. 2015

• Účetní obce seznámil zastupitele s 
rozpočtovým opatřením č.1/2015. 
Jedná se o navýšení položky č. 
10 Příjmové části rozpočtu obce 
Lejšovka na rok 2015 o 4 400Kč. 
(dotace KHK)

• Starosta navrhl schválit novou 
vyhlášku o bioodpadech, která 
upravuje stávající vyhlášku o 
odpadech. Stávající vyhláška byla 
upravena zejména proto, aby byla 
v souladu s legislativou ohledně 
skladování bioodpadů. Zastupitelé 
byli se zněním nové vyhlášky 
podrobně seznámeni a usnesli se ji v 
navrhované podobě schválit.

• ,,Obecně závazná vyhláška č. 1/2015 
o odpadech‘‘ je vyvěšena na úřední 
desce od 18. 3. 2015 a nabyde 
účinnosti dnem 2. 4. 2015.

• Starosta navrhl schválit novou 
vyhlášku o poplatku za psy, která 
nahradí vyhlášku stávající. Nová 
vyhláška zachovává původní výši 
poplatků a byla upravena zejména 
proto, aby byla v souladu se stávající 
legislativou. Zastupitelé byli se 
zněním nové vyhlášky podrobně 

 

Lejšovka 52
503 03 Smiřice
tel.: 495 421 958
obec.lejsovka@tiscali.cz 
http://www.lejsovka.cz

úřední hodiny

ST 19:00-20:00

OÚ Lejšovka
seznámeni a usnesli se ji v navrhované 
podobě schválit.

• ,,Obecně závazná vyhláška č. 2/2015 
o poplatku ze psů‘‘ je vyvěšena na 
úřední desce od 18. 3. 2015 a nabyde 
účinnosti dnem 2. 4. 2015.

• Starosta navrhl zřídit na třech 
stavebních pozemcích pod bytovkou 
vodovodní přípojky. Přípojky měly 
být již vybudované dle projektové 
dokumentace z r. 2003 při výstavbě 
vodovodu pod bytovkou a u parcel 
u hospody v r. 2004. V současné 
době se jedná o nedokončenou 
stavbu bez kolaudace. Cenovou 
nabídku vyhotovil p. Jiří Kraus z 
Královehradecké provozní. Cena za 
1 vodovodní přípojku je cca 22.500 
Kč. Po dokončení přípojek dojde ke 
kolaudaci stavby (vodovod+připojky) 
a převedení na VAK.

• Od občanů byl položen dotaz, zda 
obec uvažuje o zřízení osvětlení u 
kurtů – nákres předal p. Fabián dne 
20. 11. 2014 na veřejném zasedání 
zastupitelům obce. K tomuto dotazu 
se vrátíme na příštím veřejném 
zasedání obce.

• Dále se probíraly kulturní akce v 
obci. Na čarodějnice je zajištěn 
autotrenažér, který se otáčí 360o kolem 

své osy. Dětský den se uskuteční 13. 
6. 2015. Posvícenská zábava se koná 
dne 29. 8. 2015 k poslechu bude hrát 
DJ Medy, občerstvení zajištěno.

• Starosta obce s p. Kovačevitym 
zajistili obci, že poplatek ve výši 
75.000 Kč od skupiny ČEZ za 
rezervaci příkonu nepropadá a obec 
ho může převést na nové vlastníky 
pozemků.





OBEC SMRŽOV
Investiční akce 2015 

V obci Smržov bude provedena 
generální rekonstrukce dětského hřiště. 

V místní části Hubíles bude 
zrealizována rekonstrukce sportovního 
hřiště. Na tuto akci se nepodařilo získat 
dotaci, proto bude v celém rozsahu 
financována z prostředků obce. Zároveň je 
plánováno se započetím  úprav restaurace 
ve Smržově u koupaliště. Rozsah prací 
zrealizovaných v tomto roce bude záležet, 
zda a případně v jakém rozsahu obec získá 
dotaci. V každém případě i bez jejího 
získání budou práce zahájeny. 

Úklid veřejného  
prostranství 

V měsíci dubnu zahájili obecní 
zaměstnanci práce na úklidu a údržbě 
veřejného prostranství. Sportovci ze 
Smržova provedli v měsíci březnu úklid 
sportovního areálu ve Smržově, shrabali 
listí a  provedli přípravu hřiště pro 
zahájení sportovní sezony. 

Členové MS HÁJ zorganizovali 
každoroční úklid příkopů v okolí vesnic. 

Zprávy z radnic10

 

Smržov 11
503 03 Smiřice
tel.: 495 421 936
smrzov@smrzov.cz 
http://www.smrzov.cz

úřední hodiny

PO 18:30-20:00
ÚT   8:00-12:00, 13:30-16:00
ČT   8:00-12:00, 13:30-15:00

OÚ Smržov

Výročí ve Smržově
V dubnu, květnu a červnu 
slaví výročí tito spoluobčané
Vlasta Johnová, Jaromír Šubrt, 
Ladislav Poppel, Johann Baumgartner, 
Marie Vaňková, Jitka Šlitrová, Miloš 
Aixner (všichni Smržov), Jaromíra 
Hryzlíková, Miroslav Havlík a Václava 
Kuncová (všichni Hubíles)

Narodili se
Pavel Vopěnka, Nathaly Šimková (oba 
Smržov), Tomáš Sedláček, Robin Kotala

Změny ve sběru  
komunálního odpadu 

V souladu s legislativními změnami 
byly zajištěny na sběr kovoodpadu – 
kontejnery šedé barvy, které jsou umístěny 
v Hubílese u hasičské zbrojnice a ve 
Smržova u obchodu.  Současně byly v obou 
obcích umístěny kontajnery na bioodpad 
– v |Hubílese u sportovního hřiště  a ve 
Smržově u nové výstavby (I. lokalita).

Další sdělení 

Žádáme občany, kteří dosud neuhradili 
poplatek ze psa, aby tak učinili.  Poplatek 
činí 50,-Kč a hradí se za každého psa 
staršího 3 měsíců. 

Ing. Jan Machát

20 let 
praxe

MALÍŘSKÉ
A ÚKLIDOVÉ PRÁCE

Pravidelné i jednorázové úklidy:
RD, byty, školky, školy, kanceláře,
technické prostory, dílny, parkoviště
skaldy, vyklízení půd, odvoz suti
a jiného odpadu na skládku,
po řemeslnících aj.

výškové práce - mytí oken a fasád,
mytí podhledů
strojové čištění koberců
renovace starého PVC aj.

Doprava po HK a okolí do 15 km ZDARMA

Více info a reference na www.nigrin-auta.cz
E-mail: mnigrin@seznam.cz

Tel.: 602 444 350

všeho druhu

Vymalování

od
Kč/m25

2

na čisto

cena bez dph
včetně úklidu

INZERCE
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OBEC VÝRAVA

Jubilea ve Výravě

V květnu a červnu slaví svá 
výročí tito spoluobčané

Jaroslav Kmoníček a Drahomíra 
Špreňarová

Rozloučili jsme se

Václav Hlavsa, Věra Machačová, Věra 
Rohlenová a Ludmila Nepokojová

Na záhoncích se 
objevují první květiny, 
raší stromy i keře, a tak si 
už snad můžeme dovolit 
říci, že jaro je opravdu 
tady. Tak hurá do přírody 

a zahrádek.
Zastupitelstvo také nezahálí a snaží 

se kromě jiných činností zajišťovat také 
i zvelebování obce. V současné době v 
rámci jarní údržby nechala obec provést 
specializovanou firmou prořezání lip 
podél silnice procházející obcí vč. 
likvidace dřevní hmoty. Do údržby obecní 
zeleně a veřejného prostranství se již 
také všemi silami zapojili zaměstnanci 
obecního úřadu.

V souvislosti s těmito činnostmi 
žádáme občany, aby při procházkách 
se psy nezapomínali také po svých 
mazlíčcích uklízet. Žijeme sice na 
vesnici, ale chceme se přece pohybovat 
v upraveném a zejména čistém prostředí. 
Současně s tím připomínáme, že je 
třeba dodržovat pravidla pro pohyb psů 
na veřejném prostranství, stanovená 
vyhláškou obce.

Ze zasedání  
zastupitelstva obce

Na veřejném zasedání zastupitelstva, 
které se konalo 11. 3. 2015, byl schválen 
rozpočet pro rok 2015 jako vyrovnaný 
a rozpočtový výhled na roky 2016-
2018. Z investičních akcí byl mimo jiné 
schválen záměr „Rekonstrukce místních 
komunikací“ (točna BUS a komunikace 

 

Výrava 116
503 03 Smiřice
tel. 495 431 021
obec.vyrava@tiscali.cz 
http://www.vyrava.cz

úřední hodiny

PO 16:00-18:00
ST 16:00-18:00

OÚ Výrava
k areálu volnočasových aktivit). Na 
tuto akci byla podána žádost o dotaci 
a v současné době již obec obdržela 
informaci, že dotace z Programu obnovy 
venkova Královéhradeckého kraje byla 
zastupitelstvem Královéhradeckého 
kraje obci na tuto akci schválena. Dále 
byl zastupitelstvem schválen záměr 
zřízení zpevněných ploch pod kontejnery 
odpadu na území obce a rovněž pak 
záměr využití stávající zpevněné 
plochy (bývalého zemědělského plata 
na pozemku p. č. 2364 v k. ú.  Výrava) 
ke zřízení sběrného dvora – sezonní 
mezideponie bioodpadu pro potřeby obce. 
V současné době se provádí realizace 
dočasného zabezpečení tohoto prostoru 
proti nekontrolovatelnému odkládání 
dopadu, a to umístěním betonové vodící 
stěny, která bude doplněna o drátěný 
plot.

V rámci zákonné povinnosti obce 
spočívající v zajištění systému sběru 
bioodpadu zastupitelstvo schválilo záměr 
pronájmu velkoobjemového kontejneru. 
Kontejner je v současné době umístěn 
v prostoru ZDV Výrava („U Macků“) 
a je občanům přístupný pro ukládání 
bioodpadu, a to každou středu a sobotu v 
době od 16.30 do 18.00 hodin. Likvidace 
nebezpečného odpadu bude zajištěna jako 
každoročně firmou Marius Pedersen, a to 
přistavením sběrného vozu u prodejny 
Hruška dne 16. 5. 2015. Stejně tak bude 
pro likvidaci objemného odpadu zajištěn 
velkoobjemový kontejner v prostoru, 
ve kterém je nyní umístěn kontejner pro 
ukládání bioodpadu. Bližší informace 

budou s dostatečným předstihem 
obvyklým způsobem zveřejněny.

Na veřejném zasedání zastupitelstva 
30. 3. 2015 bylo schváleno podání žádosti 
o dotaci z programu Královéhradeckého 
kraje – Obnova a technické zajištění 
stávajících „návesních“ vodních nádrží 
– k investičnímu záměru „Obnova vodní 
nádrže před č. p. 53“.  Dále zastupitelstvo 
schválilo uzavření smlouvy na údržbu 
veřejného osvětlení se společností ERMO 
spol. s r. o., Hradec Králové.

Ke zkvalitnění služeb místní knihovny 
zastupitelstvo schválilo uzavření smlouvy 
o individuální dotaci na nákup knih do 
výměnných fondů s knihovnou Města 
Hradec Králové.

Podrobnější informace z jednání 
zastupitelstva a další činnosti obce 
naleznete na www.vyrava.cz

Kultura a sport

SDH Výrava ve spolupráci s obcí a 
ZDV Výrava zvou na výlet do Jeseníků 
spojený s návštěvou elektrárny Dlouhé 
Stráně a papírny Velké Losiny. Výlet se 
bude konat v sobotu 30. 5. 2015. Více 
informací obdržíte na obecním úřadu 
nebo na internetových stránkách obce. 

Současně zveme všechny příznivce 
strojů domácí i průmyslové výroby a 
zejména adrenalinu na tradiční výravský 
Terra cup, který se uskuteční v sobotu 13. 
6. 2015 od 13. hod.

Jana Medková

INZERCE
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Mateřská škola Černilov
Po roce opět  

v lyžařské školičce...

Již potřetí jsme se vydali s přihlášenými 
dětmi na týdenní lyžovačku do Olešnice v 
Orlických horách. Pro velký zájem rodičů 
o tuto akci jsme naplnili autobus 45 
natěšenými sportovci. Každý den lyžování 
děti začínaly rozcvičkou na svahu s 
dráčkem Soptíkem, po níž se rozdělily 
do barevných družstev podle svých 
lyžařských schopností. Z počátku týdne 
se začátečníci učili stát na lyžích, obracet, 
trénovali jízdu na rovině i z mírného 
kopce, zastavit v pluhu, dále zkoušeli 
vyjet malou sjezdovku na dětském 
lanovém vleku a sjíždět mezi překážkami. 
Zkušenější lyžaři po vyzkoušení svých 
schopností hned od prvního dne vyrazili 
na velkou sjezdovku s vlekem pomou i 
kotvou. Společně s instruktory sjížděli za 
sebou v hádku sjezdovku a zdokonalovali 
se v technice a vyzkoušeli si i lyžování s 
lyžařskými hůlkami. 

 

Školská 380
503 43 Černilov
tel.: 495 431 118
První budova: 603 582 818
Druhá budova: 739 095 379
reditel@zscernilov.cz
ms@cernilov.eu 

http://www.zscernilov.cz
http://www.ms.cernilov.eu

ZŠ A MŠ Černilov
Po překonání prvopočátečních nezdarů 

některých dětí se nakonec všichni natolik 
zlepšili, že kromě jednoho družstva ze 
šesti všichni jezdili na vleku a velké 
sjezdovce. Své lyžařské dovednosti si děti 
mohly v závěru týdne poměřit v závodu 
ve slalomu. Za velkého povzbuzování 
mnoha rodičů všichni závodníci projeli 
cílem. Společně s rodiči byla ukončena 
lyžařská školička vyhlašováním vítězů 
v jednotlivých družstvech a závodníci si 
převzali diplomy, medaile a drobné ceny. 

Po krásně 
s t r á v e n é m 
týdnu na horách 
a s velkou 
spokojeností dětí 
i rodičů se již teď 
těšíme na příští 
zimní lyžování.

Mgr. Petra 
Moravcová a 
Mgr. Blanka 

Eisenreichová

Aktuality z naší  
mateřské školy

Ve středu 4. 3. 2015 jsme pořádali ve 
škole pro děti karneval:

„Karneval jsme zahájili,
všechny masky přivítali.
Děti se nám představily,
sólo si při hudbě zatančily.
Při soutěžích nahlas fandily,
sladkou odměnu za to dostaly.
Společně jsme se veselili,
tancem karneval ukončili.

Na 1. 4. 2015 jsme připravili pro 
rodiče a děti tvořivou dílnu na téma 
„Velikonoce“. V průběhu odpoledne měli 
všichni možnost si vymalovat barvami 
vyfouknutá vajíčka, obkreslit šablonky 
se zvířaty (slepice, kuřata, zajíce, beránka 
…) a ozdobit je různými technikami. Při 
tvoření panovala poklidná a příjemná 
atmosféra. Všichni pilně obkreslovali, 
vystřihovali, lepili, kreslili a malovali. 
Domů si děti odnášely obrázky vytvořené 
společně  s maminkami nebo babičkami, 
některé z nich však vyrobily i samostatně. 
Obrázky byly nápadité a pěkné. Těší nás, 
že se odpoledne vydařilo a rodičům i 
dětem se u nás líbilo.

V týdnu od 7. 4. do 10. 4. 2015 jsme 
si společně povídali o domácích zvířatech 

Mateřská škola Číbuz

a ve čtvrtek 9. 4. přijela lektorka Tereza 
Frumarová se vzdělávacím a ukázkovým 
programem pro děti s názvem „Hrajeme 
si a poznáváme pejska“. S sebou do 
školy přivezla fenu plemene Border 
kolie jménem Rína. Rína má složené 
canisterapeutické zkoušky a je zvyklá 
spolupracovat s malými dětmi. Cílem 

 

Číbuz 20
503 03 Smiřice
tel.: 495 421 421
ms.cibuz@seznam.cz 
http://www.mscibuz.cz

MŠ Číbuz

programu bylo naučit děti správnému 
chování ke psu a porozumění „psí řeči“, 
jak se zachovat, když potkáme na ulici 
cizího psa. Děti měly možnost si Rínu 
pohladit a zahrát si s ní hru, při které si 
děti schovaly piškot mezi kolena a Rína 
měla za úkol piškot najít. Nestalo se ani 
jednou, že by se to Ríně nepodařilo. Děti 
za statečnost a odvahu byly odměněny 
čokoládovým bonbónem.

Lenka Kerhartová
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Jarní úklid  
na zahradách MŠ

Teplé paprsky prvního sluníčka 
nás vylákaly k jarním úklidovým a 
zahradnickým pracím na zahradách 
mateřské školy. S velkým zájmem se 
děti chopily zahradnického náčiní. 
Hrabaly a nakládaly trávu na kolečka, 
sbíraly spadané větvičky a loňské listy ze 
stromů, vše pěchovaly do pytlů a vozily 
do kompostu. V átriu starší děti sbíraly 
ostříhané traviny, keře a vše odnášely do 
kontejneru.

 Na zahradě máme 
několik záhonků, 
které jsme společně 
vypleli a vyseli na 
ně hrášek a letní 
kytičky. Na stávajících 
záhoncích již děti 
mohou pozorovat 
narcisy, ocúny, pučící 
keře, maliny, rybíz, 
kiwi a bylinkovou zahrádku. Každý den 
při pobytu venku pozorujeme změny v 
přírodě a očekáváme první sklizeň.

Mgr. Petra Moravcová 
Mgr. Blanka Eisenreichová

Stáž v Norsku

V listopadu loňského roku jsem měla 
možnost se zapojit do vzdělávacího 
programu Malí Kutilové Univerzity Hradec 
Králové. Součástí tohoto programu byla 
odborná týdenní zahraniční stáž vedoucích 
pracovníků mateřských škol v jedné ze 
tří evropských destinací. Vycestovat do 
zahraničí, poznat jak to chodí jinde, získat 
nové zkušenosti, poznatky, inspiraci, 
mě velmi lákalo. Místo, kde jsem stáž 
absolvovala, bylo Oslo v Norsku.

První den po příletu jsme navštívili 
Akershus University College of Applied 
Sciences v Oslo, kde jsme si vyslechli 
přednášku o norském vzdělávacím systému, 
o typech škol, legislativě a dozvěděli se, 
že naším úkolem bude porovnat české a 
norské školství a na konci našeho pobytu 
vše odprezentovat na Univerzitě v Norsku 
a ve své mateřské škole v Čechách.

Další dny jsme navštívili několik 
různých mateřských škol. V každé škole 
nás čekal pan ředitel či paní ředitelka, kteří 

nám v úvodu promítli na interaktivní tabuli 
prezentaci, informovali nás o konkrétních 
podmínkách dané školy, pak následovala 
prohlídka mateřské školy, rozhovory s 
personálem i dětmi. Norské mateřské školy 
jsou samostatné subjekty, jejichž podmínky 
jsou různé, od nových moderních budov po 
sruby.

V Norsku jsou mateřské školy pro 
děti zpravidla od jednoho roku a všechny 
rodiny mají nárok na umístění dítěte do 
školy ze zákona. Třídy pro děti od 1 roku do 
3 let jsou naplňovány max. 9 dětmi a stará 
se o ně jeden pedagog a další 2 asistenti. 
Děti starší 3 let jsou ve třídách se třemi 
dospělými a jsou naplňovány do počtu 18 
dětí. Jeden učitel má na starosti maximálně 
6 dětí. Není výjimkou, že u mladších dětí 
vypomáhají ještě rodiče. Samozřejmostí je, 
že v mateřských školách pracují i muži.

Velmi odlišné je stravování. Vzhledem 
k tomu, že ve většině norských mateřských 
škol není zajištěno stravování, nosí si 
děti jídlo s sebou z domova, a zároveň si 
společně s učitelkami vaří jídlo v přírodě 
při venkovních aktivitách. Ve školce si 
připraví v dobře vybavených kuchyňkách 
polotovary, které si s sebou vezmou 
ven, a v přírodě, kde mají k dispozici 
plachtu, dřevěné přístřešky, či sruby s 
kempinkovým vybavením, si jídlo dovaří 
na ohni. Pouze v jedné mateřské škole, 
kterou jsme navštívili, měly děti zajištěné 
jídlo po celý den. Tato školka byla v této 
oblasti pilotní.

Kdybych měla stručně charakterizovat 
norské mateřské školy, jako první by 
mě napadla blízkost k přírodě. Děti tráví 
převážnou část dne venku, a to za každého 
počasí a v každém ročním období. Pokud 
zůstávají venku v areálu mateřské školy, 
využívají ke hrám klasické herní prvky, 
jako jsou skluzavky, průlezky, pískoviště, 
oblíbené jsou různé tříkolky, odrážedla a 
koloběžky, kbelíčky a lopatky. Nejmenší 
děti, které ještě mají potřebu odpoledního 
spánku, spí v kočárcích před školou.

Učitelky vedou děti k samostatnosti 
a zodpovědnosti od nejútlejšího věku. 
Přestože se v tamních školkách preferuje 
malá skupina dětí na jednoho dospělého 
(počet dětí a dospělých záleží na typu školy, 
druhu aktivit a věku, které s dětmi v danou 
chvíli realizují), dávají učitelé dětem hodně 
prostoru při různých činnostech v přírodě. 
Zkoumají terén v přírodě, kde mohou např. 
lézt po vlhkých kamenech v kopcovitém 
terénu, na stromy, pozorují živočichy a 
rostliny v lese, hrají si za každého počasí 
s vodou, v kalužích, s blátem či mokrým 
pískem.

Předškolní věk vnímají v norských 
mateřských školách jako specifický věk 
určený k hrám a k vlastnímu objevování 
a zkoumání, nikoliv jako věk určený k 
přípravě na školu. Nedílnou součástí 
pedagogického působení je velký prostor 
k individuálnímu přístupu, jenž je daný 
malým počtem dětí ve skupině.

Navštívit mateřskou školu a zapojit 
se do dění společně s učitelkami a dětmi 
v některé z evropských zemí je velmi 
přínosné a obohacující nejen po profesní, 
ale i osobní stránce. Díky stáži jsem měla 
možnost poznat práci učitelky v Norsku, 
priority v předškolním vzdělávání, 
seznámit se s tamními specifickými 
metodami a činnostmi a uvědomit si 
rozdílnosti i souvislosti mezi naším a 
norským předškolním vzděláváním. 

Své zkušenosti společně s fotografiemi 
jsem po návratu prezentovala svým 
kolegyním v mateřské škole. 

Mgr. Petra Moravcová

Fotogalerii 
najdete  
na webu
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Úspěšní řešitelé projektu 
Kraje pro bezpečný internet

Na podzim se 
žáci naší školy 
zúčastnili projektu 
Kraje pro bezpečný 

internet. Vědomostní test obsahoval 
otázky z oblasti netikety , chování na 
internetu či zabezpečení počítače. Na 
všechny otázky úspěšně odpověděli 
Tomáš Cerhák, Tomáš Drešer a Jan 
Hoffmann a stali se tak úspěšnými řešiteli. 
Gratulujeme!

Mgr. Dana Hoffmannová

Technické muzeum Praha

25. února 2015 se žáci 6. a 7. třídy 
vydali za poznáním do Technického 
muzea v Praze. Vyjeli jsme v 8 hodin 
od školy, cesta nám rychle uběhla a byli 
jsme zvědaví, co uvidíme. Asi největší 
úspěch u dětí měla expozice dopravy – 
automobilové, motocyklové, železniční 
a letecké. Ve velkém sále muzea nás 
okouzloval Spitffire, parní lokomotiva, 
nablýskané automobily od toho prvního 
Božkova parovozu až po limuzínyz 
80. let 20. století a mnoho dalších  
„strojů“. 

Velkým zážitkem určitě byla i expozice 
rudných a uhelných dolů, kde jsme mohli 
v podzemí spolu s horníky (opravdu tam 
byli!) prožívat tu velmi namáhavou práci 
v dolech. Samozřejmě jsme zkoumali a 
nechali se okouzlit exponáty i v dalších 
stálých expozicích: Fotografování, 
Chemie, Tiskařství, Astronomie, Měření 
času a Pomocníci v domácnosti. Bohatší 
o mnoho zážitků jsme se v odpoledních 
hodinách vrátili ke škole a spěchali domů 
relaxovat!

Mgr. Jana Hofmanová

Matematický klokan

V pátek 20. 3. se naše škola zúčastnila 
celostátní soutěže Matematický klokan.

.
Kategorie Cvrček  2. -  3. třída:
1.  Jelínková Hana, 3. A  70 bodů
2.  Horáková Ema, 3. B  68 bodů
 Konířová Tereza, 3. A 
3.  Halmichová Natálie, 3. B 63 bodů
 Doubrava Jan, 3. B

Kategorie Klokánek 4. – 5. třída:
1.  Řezníček Jan, 5. tř.    83 bodů
2.  Javůrková Petra, 5. tř. 75 bodů
3.  Scheuerová Daniela, 4. A 73 bodů

Kategorie Benjamín 6. – 7. třída:
1.  Dvořáková Radka, 7. tř. 85 bodů
2.  Hoffmannová Alena, 6. tř.  80 bodů
3.  Maleček Jan, 7. tř. 67 bodů

Kategorie Kadet 8. – 9. třída:
1.  Hlavsa Pavel, 9. tř.  86 bodů
2.  Gajdoš Tomáš, 9. tř.  73 bodů
3.  Halmich David, 9. tř. 64 bodů

Mgr. Eva Volencová
Mgr. Alice Petrovická

Největší šikulka 

18. března odpoledne se v hale školy 
konal 2. ročník této dovednostní soutěže. 
Soutěž probíhala ve dvou kategoriích 
– soutěží sám jedinec, nebo pomáhá 
rodinný příslušník. Účastníci si ve 
všech disciplínách vedli velmi zdatně 
– největším problémem ze všeho bylo 
povlékání polštáře a peřiny a možná 
některé tak trochu „zaskočilo“ loupání 
brambor a přišívání knoflíků. Zato 
skládání prádla a ponožek, zatloukání 
hřebíků a prostírání stolu šlo velmi 
dobře. Po urputném zápolení došlo i na 
vyhodnocení a odměny:

Kategorie A:
1.  Zdenda Jelen s maminkou 
2.  Fred a Martin Černých
3.  Viktor Kořínek s maminkou 

Kategorie B:
1.  Verča Holečková
2.   Bára Michálková, Lucka Dohodilová
3.  Terezka Dohodilová 

Výhercům blahopřejeme a všem 
děkujeme za účast. 

Mgr. Jana Hofmanová
Mgr. Kateřina Blatníková

Úspěch na okresním kole 
Soutěže v programování

V sobotu 21. 3. se žáci naší školy 
zúčastnili okresního kola Soutěže v 
programování, jehož organizátorem je DDM 
HK. Soutěž probíhá pod hlavičkou MŠMT. 

V oboru Aplikační software - žáci 
zvítězil náš Lukáš Rychetský a v oboru 
Programovací jazyky - žáci se umístil Honza 
Hoffmann na třetím místě. Gratulujeme 
a přejeme hodně štěstí v krajském kole 
soutěže, které se koná 18.4.2015.

Mgr. Dana Hoffmannová

Vyhodnocení fotosoutěže 
Ledové království

Od prosince do konce března mohli 
žáci fotit a přispět do soutěže na toto 
zimní téma. Soutěžících je tentokrát méně, 
ale fotky opět stojí za to. Nejzdařilejší 
fotografie odevzdaly Lenka a Klára 
Kosinovy a Lucie Herzánová. Jim, ale i 
všem ostatním fotografům gratulujeme k 
zajímavým úlovkům a máme pro ně hned 
další téma. Tentokrát se budeme těšit na 
„Tajemná zákoutí“. Uzávěrka bude 1.6.

Mgr. Alice Kučerová, Mgr. Dana 
Hoffmannová, Foto: Lucie Herzánová

ZÁKLADNÍ ŠKOLA ČERNILOV
 

Školská 380
503 43 Černilov
tel.: 495 431 118
První budova: 603 582 818
Druhá budova: 739 095 379
reditel@zscernilov.cz
ms@cernilov.eu 

http://www.zscernilov.cz
http://www.ms.cernilov.eu

ZŠ A MŠ Černilov
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Chytrá hlavička

V týdnu po jarních prázdninách proběhl 
na hale školy 1. ročník soutěže Chytrá 
hlavička. Soutěže se zúčastnilo 75 žáků. 

Nejlepší v kategorii 1. – 
3. třída byla Jana Cerháková 
ze 3. B, v kategorii 4. – 6. 
třída Jan Řezníček z 5. třídy 
a v kategorii 7. – 9. třída 
Pavla Lukášková z 9. třídy. 
Děkujeme všem soutěžícím za účast.

Mgr. Alice Petrovická, Mgr. Eva 
Volencová a Mgr. Dana Hoffmannová

Terezín

Skoro již tradičně se snažíme s žáky 
naší školy navštívit Terezínské ghetto 
a Malou pevnost Terezín. 26. března v 
ranních hodinách nastoupili do autobusu 
žáci 9. třídy a asi polovina žáků z osmičky. 
Před námi byl celkem náročný den. Začali 
jsme přednáškou o funkcích ghetta, 
židovské samosprávě a životě v Terezíně 
v době války. Pak následovala prohlídka 
muzea a už jsme vyrazili do terénu – 
poznávat minulost. Prohlédli jsme si 
modlitebnu, obřadní síně, márnici, hřbitov, 
krematorium, ubytovací prostory bývalého 
ghetta a odpoledne jsme se přemístili do 
Malé pevnosti, kterou jsme také pěkně 
„prolezli“ a prozkoumali. Za celý den jsme 
se dozvěděli spoustu informací a unavení 
jsme nasedli do autobusu a všechny ty 
poznatky vstřebávali. 

Mgr. Jana Hofmanová

Noc s Andersenem

Letos, již po patnácté, pořádali 
organizátoři Noc s Andersenem a my, 
žáci 3. A černilovské školy,  jsme chtěli 
být u toho. Je to noc plná her, hádanek, 
kreslení a sportování. Sešla se celá naše 
třída a všichni se zúčastnili i cestičky 
odvahy těsně po půlnoci. S pohádkou 
jsme usínali a ráno se nikomu nechtělo 
vstávat. Ale máme se na co těšit a třeba 
budeme mít Noc s Andersenem i příští 
rok. 

Mgr. Dana Filipová

Černilovská laťka

V pondělí 30. 3. 2015 se v 
černilovské tělocvičně konaly tradiční 
závody ve skoku vysokém – Černilovská 
laťka. Závod byl pro žáky 5. – 9. tříd. 
Nejlepšího výkonu ze všech dosáhl Jakub 
Žaba z 8. třídy, který překonal laťku ve 
výšce 160 cm! Všem, kteří se závodu 
zúčastnili, gratulujeme k dosaženým  
výkonům!

O pořadí závodníků při shodných 
výkonech rozhodovaly opravné pokusy.

Dívky 5., 6. třída:
1. Eliška Marcinková, 6. tř. 115 cm
2. Dominika Doudková, 5. tř. 115 cm
3. Natálie Kuttichová, 5. tř. 115 cm

Chlapci 5., 6. třída:
1. Dominik Haft, 6. tř. 120 cm
2. Dominik Hroneš, 6. tř. 105 cm
3. Marek Zahradník, 6. tř. 105 cm

Dívky 7., 8. a 9. třída:
1. Natálie Žídková, 8. tř. 135 cm
2. Monika Petřeková, 8. tř. 130 cm
3. Andrea Šulcová, 8. tř. 130 cm

Chlapci 7., 8. a 9. třída:
1. Jakub Žaba, 8. tř. 160 cm
2. Jan Taclík, 8. tř. 155 cm
3. Tomáš Gajdoš, 9. tř. 155 cm

Mgr. Jiří Havlas, Mgr. Hana Příhodová

Retro den

Dne 1. dubna se uskutečnil na naší 
škole tzv. “retro den”. Kdyby někdo 
nezasvěcený v ten den vešel do budovy 
školy, asi by si myslel, že se vrátil v 
čase. Děti a učitelé byli k nepoznání. 
Klasické jeansy vystřídaly “zvonáče”, 
místo trika tu byly květinové a 
pionýrské košile, na hlavách pestré 
šátky, paruky či klobouky. Prostě retro 
jak má být. 

Součástí tohoto speciálního dne 
bylo také připravené pásmo retro 
písniček a hlášek z filmů a dokonce i 
retro výstava na níž se sešly opravdové 
skvosty. 

Tímto bych chtěla poděkovat všem, 
kteří nám na výstavu zapůjčili opravdu 
neobyčejné “retro kousky” a naskytli 
tak dětem možnost se o dřívější době 
dozvědět něco víc a učitelům si hezky 
zavzpomínat.

Mgr. Marcela Žajdlíková
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Úspěchy v matematických 
soutěžích

Máme úspěšné řešitelky 
okresního kola MO!

Ve středu 8.4. se žáci naší školy 
zúčastnili okresního kola matematické 
olympiády na ZŠ Milady Horákové. Dvě 
žákyně se staly úspěšnými řešitelkami 
. Je to Jana Peterová ze 7.třídy a Alena 
Hoffmannová ze 6.třídy. Oběma 
gratulujeme! 

Více informací najdete na http://www.
zshorakhk.cz

Pythagoriáda

V březnu proběhlo školní kolo 
matematické soutěže Pythagoriáda pro 5. 
– 8. ročník. Žáci měli za úkol vyřešit  15 
netradičních úloh, každá byla hodnocena 
1 bodem.

Úspěšnými řešiteli školního kola se 
stali tito žáci: Natálie Kuttichová (10 b.), 
Jan Řezníček (9 b.), Jana Peterová (10 b.), 
Šimon Fibír (9 b.).

Mgr. Dana Hoffmannová

Přehazovaná

Ve čtvrtek 9. 4. 2015 se konalo 
okresní finále v přehazované pro žákyně 
6. a 7. tříd. Turnaj pořádala ZŠ Milady 
Horákové. Soutěž se uskutečnila na 
třech venkovních hřištích, takže celý 
turnaj pěkně plynul. Hrálo se systémem 
každý s každým a všechna družstva 
odehrála 5 zápasů. 

Soutěž jsme zahájili se ZŠ Plotiště. 
Hned první zápas jsme prohráli, a 
to celkem jednoznačně. Další tři 
zápasy jsme hráli se ZŠ Jiráskova, ZŠ 
Svobodné Dvory a ZŠ Všestary, už 
jsme ale bojovali o vítězství a nakonec 
všechna tři utkání se nám podařilo 
vyhrát. Poslední zápas s domácími 
hráčkami jsme bojovali o celkové druhé 
místo. V naprosto vyrovnaném utkání 
rozhodl třetí set, který jsme prohráli 

17:16. Tato prohra nás odsunula na třetí 
místo. I přes prohru v posledním zápase 
se nám turnaj povedl a třetí místo je pro 
ZŠ Černilov úspěch!

Naši školu reprezentovaly Kateřina 
Jarkovská, Bára Michálková, Karolína 
Konečná, Kateřina Navrátilová, Jana 
Peterová, Petra Petrásková, Lenka 
Kosinová a kapitánka našeho týmu 
Aneta Skákalová. Všem dívkám 
gratulujeme k úpěchu a děkujeme za 
vzornou reprezentaci školy.

 Mgr. Jiří Havlas 

Novopacký slavíček

Ve středu 8.4. se konala v Nové Pace 
pěvecká soutěž Novopacký slavíček, 
které se účastnilo více než 300 dětí z 
různých škol. Děti měly možnost si 
nejen poslechnout výkony ostatních, 
ale v mezičasech si mohly nechat uplést 
copánky, pomalovat obličej, vyrobit 
z látky slavíčka nebo si vytvořit z 
krabičky hudební nástroj na přivolání  
deště.

Naši školu skvěle reprezentovali: 
Radka Dvořáková (7.třída), Lucie 
Herzánová (5. třída), Marek Lovas 
(3. třída), Anna Pavlová (3. třída) a 
Anežka Urbanová (1. třída), která se 
dokonce umístila na 1. místě ve zlatém 
pásmu! Všem patří obrovská pochvala a 
potlesk za odvahu a odhodlání, s nimiž 
do soutěže šli, a za perfektní pěvecké 
výkony!

Zvláštní poděkování ještě patří panu 
Urbanovi, který nás na soutěž bezpečně 
odvezl, úžasně se o nás staral a děti po 
celou dobu povzbuzoval.“

Mgr. Alice Kučerová

Malí horolezci

Žáci čtvrtých tříd se ve středu 8.4. 
vydali do Hradce Králové na lezeckou 
stěnu. Za pomoci zkušených instruktorů 
si mohli vyzkoušet, jak trénují opravdoví 
horolezci.

Odvaha nikomu nechyběla, třebaže se 
většina dětí setkala s lezením poprvé. Teď 
už vědí, jaké to je vylézt áááž nahoru a při 
cestě dolů důvěřovat tomu, kdo je jistil...

Kluci a holky se vrátili příjemně 
unavení, ale i nadšení a bohatší o novou 
zkušenost.

Mgr. Jitka Vávrová

Závody autíček

Ve čtvrtek 9.4.2015 se konal závod 
autíček na dálkové ovládání. Přihlásilo 
se, k naší velké radosti, 30 závodníků a 
závodnic! Děti byly podle věku rozděleny 
do dvou kategorií: kategorie A (do 5. tř.) 
a kategorie B (6. tř +). Absolvovaly dvě 
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soutěžní disciplíny – rychlostní okruh 
a slalom, obojí na čas. Někteří nasbírali 
i trestné body za srážku s kuželem, ale i 
dalšími překážkami, které zrovna stály v 
cestě . 

Někteří závodníci měli technické 
problémy se svými stroji, ale hlavně, že 
si zazávodili! Na všechny čekala nějaká 
odměna a diplom na památku. A nyní 
výsledky! Blahopřejeme!

Kategorie A

Rychlostní okruh:
1.  Michal Jelínek
2.  Dominik Bukovský 
3.  Karel Márta 

Slalom:
1.  Michal Jelínek
2.  Dominik Bukovský
3.  Karel Márta

Kategorie B

Rychlostní okruh:
1.  Tomáš Honsnejman
2.  Tomáš Taclík
3.  Roman Morávek

Slalom:
1. Tomáš Honsnejman
2. Roman Morávek
3. Tomáš Taclík

Mgr. Jana Hofmanová
Mgr. Kateřina Blatníková

Poznávací soutěž 
Ilustrátoři

Pomocí knížek a různých dalších 
obrázků, které byly vystavené v hale školy, 
se žáci mohli seznámit s našimi ilustrátory 
dětských knih. Byla pro ně na základě 
zkoumání těchto materiálů připravena 
soutěž a takhle to bádání dopadlo:

1.  Nikol Cmuntová, 3. B 33 bodů

2.  Vojtěch Vach, 4. B 32 bodů 
 Bára Beková, 4. B
 Ondra Brož, 4. B
 Náťa Krsková, 6. tř.
 Ája Hoffmannová, 6. tř.

3.  Štěpánka Haftová, 4. A  31 bodů
 Anička Pavlová, 3. A 
 Eliška Turková, 4. B 

Mgr. Kateřina Blatníková
Mgr. Jana Hofmanová

Černilovská paleta

Letošní 7. ročník Černilovské palety byl 
vyhlášen na téma – SPORT. Každý si s tímto 
úkolem poradil po svém, práce jsou pestré. A 
že se jich sešlo. Do soutěže jsme obdrželi 115 
výtvarných prací. Někteří se přihlásili i s více 
pracemi, nebo se zapojili do více kategorií, 
děkujeme za ně. Tato soutěž je vyhlašována 
pro umělce všech věků z černilovského 

regionu a co by to bylo za soutěž, kdyby 
na výherce a zúčastněné nečekaly zajímavé 
odměny. I v letošním roce jsme pro všechny 
soutěžící připravili ceny, za které je nutné 
poděkovat našim sponzorům, kteří přispěli 
nemalou částkou. Jsou to Klub rodičů ZŠ 
Černilov a Obec Černilov.

V kategorii těch nejmenších, kategorii 
A, se umístili tito malíři:
1.  Veronika Stašová
2.  Davídek
3.  Klárka

V kategorii B, žáci prvního stupně:
1.  Bára Burešová 
 Petra Javůrková
2.  Jiří Šimůnek
3.  Anička Lorencová 

V kategorii C, žáci druhého stupně:
1.  Denisa Dunková
2.  Natálie Krsková, Pepa Skala
3. Nikola Šulcová, Martin Černý
V kategorii E, společných prací:
1. Výtvarný kroužek
2. Nina Veinhauerová, Anežka Hojná 
3. Tereza Konířová, Darina Řeháková 

Zvláštní ocenění: 
MŠ Černilov, Rydlovi, Nela Obstová, 
Keramický kroužek

Blahopřejeme a děkujeme za účast. 
Malujte, kreslete, modelujte a jinak se 
výtvarně projevujte dál. Těšíme se na 8. 
ročník Černilovské palety. Téma bude 
zvířata z celého světa.

Mgr. Kateřina Blatníková
Mgr. Jana Hofmanová

Velikonoční zpívání

Velikonoční jarmark v Černilově 
je už tradicí a pěvecký sbor naší školy  
vždycky rád přinese na jarmark trochu 
jarní nálady svými písničkami. Také 
letos jsme zazpívali pár lidových a 
umělých písniček, sklidili jsme krásný 
potlesk a ještě si odnesli sladkou 
odměnu.

Mgr. Dana Filipová
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Dětský karneval ve Výravě
V sobotu 28. února se 

ve Společenském centru 
Obecního domu ve Výravě 
konal dětský karneval. 
Hlavní podíl na této, dovolím 
si tvrdit, již tradici patří 
paní Janě Hojné. Pro děti 
připravila bohatý program 
plný spousty soutěží a 
her. V každé disciplíně na 
děti čekaly odměny. Děti 
si odpoledne bezpochyby 
krásně užily.

J. Medková, foto: P. Vejman

Velikonoční tvořění  
v Libranticích

Dne 21. března se konala v Libranticích 
velice pěkná akce: příprava na Velikonoce. 
Někdo nad tím mávne rukou, někdo se 
pousměje.Hasiči propůjčili klubovnu. A to 
hlavní, paní starostka pomohla organizačně 
a paní Tereza Šmatolánová dala akci punc - 
svojí hlavou a svými pěknými nápady. Též 
měla už dopředu připravené naklíčené obilí 
v květináčích. Také přinesla další materiál, 
který se použil při aranžování. Paní Hladíková 
rovněž pomohla materiálně. Vyráběly se 
velikonoční dekorace. Každá účastnice hned 
věděla, kam co umístí. Je domluveno, že se 
k Vánocům připraví další akce. Píši proto, 
že atmosfera při výrobě byla velice milá. 
Zásluhou těchto dvou žen se poznali dvě 
skupiny. Starousedlíci a tak zvaná náplava. 
Ješte jednou jim oběma velký dík.

Květa Volencová

Obecní ples v Libřicích

V pátek 13.2.2015 se konal Obecní 
ples v Libřicích.V hostinci U Špatenků se 
letos sešlo asi 60 lidí, bylo to méně než v 
předcházejících letech, asi na to měla vliv 
i chřipková epidemie. Hudbu zajistila jako 
vždy skvělá skupina Combi z Rychnova 
nad Kněžnou, ženy obdržely při vstupu 
květinu a všichni zúčastnění se dobře bavili. 
Pěkné předtančení předvedly mažoretky z 
Holohlav. Jiří Plhal

Maškarní  karneval  
pro děti ve Skaličce

V sobotu 11. dubna se v hasičské 
zbrojnici uskutečnil už 9. ročník 
maškarního karnevalu pro děti. Ty se 
společně i s rodiči těšily na zábavné 
odpoledne a to se vydařilo.

Ti malí soutěžili se židlemi, slalomem 
mezi kuželkami, v pojídání koblih, 
házením kroužků na papírové opice a na 
kolíkový terč a v rybolovu.

Hudební doprovod zajišťoval René 
Ferbas a o občerstvení se postarali 
dobrovolní hasiči ze Skaličky. Dětem i 
dospělým se akce líbila, většina odcházela 
domů spokojená.

Zdeňka Klimešová

Dětský karneval v Libřicích

V neděli 15.2.2015 se v Libřicích opět 
v hostinci U Špatenků konal od 14 hodin  
dětský karneval. Nemocnost zřejmě měla 
za následek i menší počet návštěvníků 
místních i z blízkého okolí. O předtančení a 
taneční inspiraci pro děti se postaraly malé 
mažoretky z Holohlav.

Pro děti byly připraveny různé soutěže, 
malovaly, házely balonky, zpívaly a 

přednášely básničky. Za splněné úkoly 
dostávaly drobné dárky. Karnevalové 
odpoledne uběhlo jako voda a všechny děti 
odcházely příjemně unaveny a vytancovány 
s dotazem, kdy bude další karneval.

Všem kteří s organizací plesu a 
karnevalu pomáhali děkujeme a budeme se 
těšit na příští ročník 2016. 

Jiří Plhal
INZERCE

INZERCE
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Sportovně-společenské akce v Libranticích
Rok se sešel s rokem a je na 

čase obeznámit okolí se sportovně 
společenskými akcemi v Libranticích v 
letošním roce. Po vydařeném lednovém 
maškarním plesu je nejbližší společenskou 
akcí pro malé i velké občany nejen 
Librantic tradiční Pálení čarodějnic, 
konané 30. 4. 2015. Samotnému aktu 
předchází bohatý program pro děti se 
spoustou her,  soutěží a opékáním párků. 
Po setmění a zapálení ohně je připraven 
program i pro dříve narozené s posezením 
u „vagónu“. K poslechu a tanci zahraje 
místní hudební těleso.

Na třetí květnový víkend je připraven 
Nohejbalový turnaj trojic. V sobotu 
16.5.2015 od 8:30 je připraven již 11. 
ročník tohoto turnaje, na který se v 
minulosti sjížděla spousta  družstev 

z celého kraje, avšak nikdo z našeho 
mikroregionu. Proto letos rádi přivítáme 
co nejvíce družstev právě z nejbližšího 
okolí. 

Další sportovní akcí je tradiční 
Volejbalový turnaj smíšených družstev 
o „Pohár starostky obce“. Jedná se o 
21. ročník, který se bude konat v sobotu 
30.5.2013 od 8:30. V loňském roce 
se tohoto turnaje zúčastnilo pouze 7 
družstev a  tak doufám, že letos bude účast 
alespoň dvojnásobná. Tento turnaj býval 
velmi populární a hojně navštěvovaný i 
místními občany, a tak doufám, že se k 
tomuto trendu v letošním roce opět vrátí.

Poslední předprázdninovou sportovní 
akcí je 5. ročník Turnaje v malé kopané. 
V předešlých letech tento turnaj získal na 
oblibě, stal se plnohodnotnou sportovní 
a společenskou akcí, kterou se loučíme 
s jarem a vítáme léto. A jelikož se koná 
v době pouti, tak v loňském roce dostal 
příznačný název „Librantický pouťák“. 
Tento rok je naplánován na poslední 
červnový víkend tj.27.6.2013 od 8:30.  
Více informací o všech sportovních 
akcích na www.librantice.banda.cz 

Všechny uvedené sportovně 
společenské akce se konají na hřišti 

za školou. Členové TJ vás  zvou nejen 
jako diváky, ale hlavně jako účastníky. 
Informace k jednotlivým akcím a 
fotogalerie z předešlých ročníků najdete 
na webových stránkách www.librantice.
cz. Přihlášky družstev na jednotlivé 
akce můžete zasílat na emailovou adresu 
tjlibrantice@seznam.cz

Podrobnější informace či dotazy 
zodpoví M. Sčebel na telefonním čísle 
775 627 680.  

Michal Sčebel
INZERCE
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Oslavy MDŽ ve Skaličce
Jak už se ve Skaličce stalo zvykem, 

tak i letos jsme se sešli, abychom oslavili 
svátek žen – MDŽ, který tentokrát připadl 
na sobotu   7. března

Zavzpomínali jsme na muzikály z let 
nedávno minulých, kterými nás vtipně 
provázel konferenciér Jan Vosyka. Jako 
první rozproudil atmosféru Jiří Čihák 
mladší peckou ze Šakalích let „Jednou 
mi fotr  povídal…“ Poté jsme vpluli do 
amerických vod se Simonou Hamáčkovou 
a Viktorem  Novákem, jako hlavními 
hrdiny Pomády.

Následovala „Pátá“ z Rebelů v podání 
Klárky Čihákové a tanečního doprovodu. S 
další pomádovou písní „Letní láska“ jsme 
vsadili na mládí Nikoly Juranové a  Tomáše 
Vachka. Poté nás s temperamentem sobě 
vlastním přesvědčovala Renáta Ferbasová, 
že se jí „Líbí Bob.“

Nejznámějším hitem Šakalích let 
„Na kolena“ zakončil Jiří Čihák mladší 
průřez muzikály a všichni účinkující se s 
početným obecenstvem rozloučili skladbou 
s výstižným názvem „Jsme parta správná“.

Průvodní slovo si sám i jako v loňském 
roce zrýmoval Jan Vosyka. V pozdějších 
hodinách Jaroslav Wild uvedl večerní 
šou s hvězdičkou místních odvážlivců – s 

Viktorem Novákem, Jakubem Hamáčkem, 
Renátou Ferbasovou a Boženou 
Paclíkovou.

Večer pokračoval volnou zábavou, 
kde hrála muzika DJ Milana Karpíška. 
Poděkování patří i ostatním, kteří vystoupili 
jako doprovodné křoví a to Jaroslavovi 
Wildovi, Jakubovi Hamáčkovi, Petrovi 
Juranovi, Miloslavu Havlíkovi, Ivaně 

Kudrnáčové, Monice Karpíškové, Boženě 
Paclíkové a Nataše Vandasové.

Velké díky také Pavlu Ferbasovi za 
zapůjčení hudební aparatury, firmě Marwil 
za kostýmy, dobrovolným hasičům ze 
Skaličky, obci Skalice, spolku žen Kaličky 
a ostatním nadšencům.

Jaroslav Wild, Božena Paclíková, 
Zdeňka Klimešová

INZERCE



21Zpravodaj obcí Mikroregionu Černilovsko  2|2015

Zima ve Smržově
JARNÍ TVOŘIVÁ DÍLNA

Spolek Duhová hvězda připravil 
kreativní dílnu s výukou ubrouskové 
techniky. Účastníci se naučili vyrábět 
kraslice s ubrousky z vyfouknutých vajec. 
Ke zdobení byly připraveny i plátěné tašky 
a pytlíčky, např. na sušenou levanduli. 
K dispozici zde byly i různé krabičky a 
sklenice. Výhodou akce byl zejména fakt, 
že tento způsob tvoření zvládly i děti. I přes 
nevelkou účast se tvořivá dílna vydařila a 
domů si všichni odnesli spoustu krásných 
výrobků.

KARNEVAL

Letošní karneval ve Smržově sliboval 
zábavu s třemi klauny. Jaké však bylo 
nemilé překvapení, když děti přivítal pouze 
jeden klaun a náš známý moderátor Pavel. 
Děti už chtěly protestovat, najednou se 
však ozval zvuk trumpetek a do sálu „vjel“ 
po čtyřech jeden klaun a druhého vezl na 

zádech! Hned se představili- Tip, Ťap, Ťop. 
Na úvod jsme si pustili písničku Angry 
birds a pořádně si prohlédli všechny úžasné 
masky. A pak se začalo tančit a soutěžit. Na 
lékařskou špachtli v puse jsme nakládali 
co nejvíce kostiček, míčkem vycpanou 
punčochou umístěnou na hlavě jsme 
sráželi pet lahve a přenášeli jsme v šátku 
míčky-vajíčka před zlobivými klauny-
prasátky. Naučili jsme se tančit Macarenu, 
Letkis a další tance. Děti získaly spoustu 
odměn. Poslední odměnou byly frkačky a 

trumpetky. Skupinovým zatroubením jsme 
pak zakončili tento skvělý karneval.

 Vlasta Kněžíková

PŘIPRAVUJEME

Dětský den
6. června od 14 hod., koupaliště. 
Připoj se k Angry birds a zachraň vejce!

Kempingový den
18. července od 15 hod., koupaliště. 
Koně, opékání, kytara a překvapení!!!

Beseda o historii Lejšovky: hasiči a ochotnické divadlo (únor 2015)

Loni jsme slíbili pokračování besedy 
na téma Historie Lejšovky. Letos byla na 
programu historie a současnost hasičského 
sboru a ochotnické divadlo ve třicátých 
letech minulého století.

Třída v bývalé škole byla připravená: 
stoly s bílými ubrusy, na nich sladké řezy, 
koláčky, jednohubky i nápoje. Ženy na přání 
vařily čaj a kávu. Výzdobou byla řada pohárů 
za vítězství ze závodů dobrovolných hasičů 
a sada starých i nových uniforem SDH 
(Sbor dobrovolných hasičů) Lejšovka. Do 
výstavní vitríny dala kronikářka otevřenou 
sokolskou kroniku, album se starými fotkami 
a protokoly ze schůzí z minulých let.

Besedu zahájila uvítacím proslovem paní 
Buštová a představila program a protagonisty. 
Proslov byl krásný, pečlivě připravený. Před 
promítáním videa a fotografií paní Kašparová 

připomněla příhodu z roku cca 1977 – 1978 
a to, jak v podzimním podvečeru začal 
hořet kravín, jak se už za tmy sjížděly ze 
všech stran modře blikající hasičské vozy a 
za ohromného bučení krav a rachotu řetězů 
dobrovolníci vyváděli zvířata do sadu pana 
Fabiána a jak se kravičky chtěly vracet zpět 
na svá stání.

Po této krátké epizodě pan Jan Horák 
promítl několik starých fotografií z archivu 
a poté následoval sběrný filmový dokument 
točený při bourání staré a výstavbě nové 
hasičské zbrojnice v roce 1995, na které 
pracovali mimo hasičů i dobrovolníci, ať 
místní či chalupáři. Bourat se začalo v dubnu 
1995 a téhož roku v srpnu byla zbrojnice s 
přilehlým zázemím pro hasiče zkolaudována 
a slavnostně otevřena za přítomnosti mnoha 
hasičských sborů z okolních obcí. K tomuto 

aktu vyhrávala 
opravdová dechová 
hudba. 

Na závěr 
v z p o m í n k o v é h o 
bloku bylo promítáno 
dalších cca 80 
fotografií, které při 
stavbě dělala, mimo 
natáčení kamerou, B. 
Kašparová, a která 
ještě besedníkům 
ukázala původní 
vstupenku na 

slavnostní otevření a skleněný půllitr 
s vybroušenou upomínkou na stavbu 
zbrojnice, který nechal udělat pro všechny 
zasloužilé brigádníky tehdejší starosta.

Fundovaně o hasičích promluvil starosta 
zdejšího Sboru dobrovolných hasičů Václav 
Kutík, nejen o dávné historii, ale i o všech 
aktivitách hasičů zvláště v novodobé historii.

Bez přestávky jsme pokračovali v dalším 
programu, kde nám předvedla s náležitým 
komentářem  lejšovská kronikářka Ing. 
Dana Hojná velice obsažnou prezentaci 
historických fotek a zápisů z kronik o nadšené 
práci členů ochotnického divadla v Lejšovce. 
Fakty, vyhledaných v různých historických 
dokumentech a knihách, doplňoval slovem 
Ing. Václav Bartoň.

Rozcházeli jsme se pozdě v noci a slíbili 
si, že příští rok, bude-li zájem, uděláme 
opět výlet do historie, tentokrát o knihovně 
a její rekonstrukci, doprovodíme bohatou 
fotografickou dokumentací, opět i filmem, 
kde se uvidí bývalí čtenáři, a výstavkou 
jejich dětských kreseb z let 1991 až 2015.

Dvě otázky na konec:

1) Ví někdo ze čtenářů přesný nebo 
aspoň přibližný datum požáru kravína 
v Lejšovce?

2) Mohl by mi někdo zapůjčit k 
oskenování fotografii původního 
kravína v Lejšovce?

Božena Kašparová
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Dvoreček Černilov
Zdravíme Vás z 

černilovského Klubu 
maminek „Dvoreček“. 
Přinášíme ochutnávku 
zimně-jarních aktivit 

maminek s dětmi, které jsme společně 
podnikli během února, března a dubna. 

Únorové Dvorečky se nesly v zimním 
duchu. Nepodařilo se nám sice postavit 
žádného pořádného sněhuláka na dvoře 
Kulturního a spolkového domu, ale v herně 
jsme si jich namalovali a vyrobili spoustu 
a dotvořili zimní atmosféru i uvnitř. Na 
závěr února jsme do programu zařadili 
také kulturu – poslední únorové úterý 
nám přišly zahrát děti ze 4.B místní ZŠ v 
Černilově pod vedením paní učitelky Jitky 
Vávrové pohádku O dvanácti měsíčkách. 
Dvorečkové děti herce sledovaly a ani 
nedutaly, soubor se originálně vypořádal i 
s marodkou ve svých řadách, takže diváci 
nic nepoznali a představení sklidilo velké 
ovace! Děkujeme za krásný zážitek!

Většina březnových Dvorečků 
byla zaměřena výtvarně, protože před 
Velikonocemi se v Černilově koná tradiční 
jarmark, kterého se s drobnými výrobky 
dětí i maminek účastníme. Letos jsme jako 
téma výrobků zvolili kuřátka – děti vyráběly 
kuřátka z papírových kulatých tácků, které 
polepily krepovým papírem a maminky 
zručná lektorka Iva Selicharová naučila 
vyrábět kuřátka z mašlí zapichovaných 
do polystyrenových koulí. Na jarmarku se 
prodalo všechno, co jsme vyrobili  

Do března letos zasáhly jarní prázdniny, 
které většina z nás strávila na horách, či jinde 
mimo domov, takže herna zůstala tentokrát 
prázdná. Vrátili jsme se po polovině března 
těsně před Balónkovým karnevalem, takže 
jarmareční vyrábění vystřídalo vyrábění 
masek na karneval. Ve Dvorečku se 
vyrojila spousta různých zvířátek, šašků či 
jiných karnevalových masek, které jsme 
pak potkali i na nedělním karnevalu v 
černilovské sokolovně. 

Letošní Balónkový karneval se 
za spolupráce maminek ze Dvorečku 
uskutečnil v neděli 22.3. Karneval zahájily 
černilovské Blešky vystoupením „Z 

pohádky do pohádky“ a hned prvním 
karnevalovým úkolem bylo napsat alespoň 
3 pohádky, ze kterých byly písničky, na 
které Blešky tancovaly. Pak už si všechny 
děti zatančily na písničky známého DJ Slávy 
a zasoutěžily v hodu na cíl, zastřílely si na 
flórbalovou branku, zkusily si dovednostní 
slalom s tenisovou raketou, nakonec si 
předávaly míčky z ruky do ruky a přemístily 
je z plného kbelíku na startu do prázdného 
kbelíku v cíli. Během celého karnevalu se 
ve výtvarném koutku naučily zamotat si za 
pomoci rodičů z dlouhých balónků zvířátko, 
které si odnesly spolu s dalšími odměnami 
domů. Děkuji všem vedoucím týmů za 
pomoc při soutěžích, maminkám za báječné 
dobroty dodané do karnevalové cukrárny, 
moderátorkám a ostatním dobrovolníkům 
za pomoc při přípravě.

Poslední březnové úterý jsme se 
optimisticky zařadili do programu jarní 
výlet. Chystali jsme se za jehňátky na Borek 
u Librantic, ale o víkenku a pak i v úterý 
napadlo tolik sněhu jako snad za celou zimu 
v Černilově nenapadlo  Tak jsme výlet 
přesunuli na nějaké květnové úterý a raději 
zůstali v teple naší herny v KSD. 

První dubnové úterý pro nás nachystala 
černilovská školka Den otevřených dveří. 
Ve školce jsme se od vedoucí učitelky 
Mgr. Petry Moravcové dozvěděli vše, co 
je potřeba k zápisu dětí do školky, který 
proběhl 17.-18.4.2015. A nejenom to - 

ptali jsme se na chod školky, denní režim, 
dozvěděly jsme se, jak nejlépe děti na školku 
připravit, jak probíhá adaptační proces a 
mnoho dalších užitečných informací. Děti si 
mezitím pohrály se školkovými hračkami a 
domů se jim ani moc nechtělo  

Začátkem dubna také proběhl Bazárek 
jarního a letního oblečení a sportovního 
vybavení, který se koná pravidelně 2x 
ročně v režii Klubu maminek Dvoreček. 
Letos jsme zobchodovali zboží za více než  
7200 Kč a ještě vybrali spoustu oblečení 
zdarma, které věnujeme charitativním 
organizacím. Děkuji všem prodávajícím, 
kupujícím i dobrovolným pracovníkům! 

Druhé dubnové úterý bylo po 
bazárkovém šrumci relaxační a 
odpočinkové – každá maminka si vytvořila 
svou mapu štěstí – vystřihovaly či trhaly 
jsme s dětmi z časopisů darovaných místní 
knihovnou různé obrázky, či trefné nápisy, 
které pak maminky uspořádaly podle svého 
citu na papíře a děti jim je pomohly přilepit. 
Vznikly tak krásné, veselé koláže vizí, cílů a 
snů Dvorečkových maminek  

Jestli Vás náš program oslovil, přijďte 
za námi do Dvorečku - scházíme se každé 
úterý od 9 do 11 hod. v Kulturním a 
spolkovém domě v Černilově. 

Koordinátorka Lucka Hudcová

Následující program:

KVĚTEN
5.5.  Jarní výlet II.
12.5.  Zdobení Dvorečku
19.5. Zdravotní minimum v domácnosti
26.5. Hrajeme si venku

ČERVEN
2.6.  Zpívání 
9.6. Vlakem do Častolovic 
23.6. Výtvarničíme 
30.6. Závěrečný Dvoreček
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Volejbalový klub Černilov
Ženy černilovského volejbalu jsou 

přihlášené do okresní soutěže a po podzimní 
části se umístily v tabulce na druhém místě 
za ženami z Třebše. Zimní příprava probíhá 
v sokolovně ve Vlkově. Zúčastňujeme se 
nabízených turnajů. V lednu byl turnaj 
v Třebši, kterého se zúčastnilo 5 týmů. 
Pouze jedním prohraným zápasem jsme se 
umístily na druhém místě. 

V měsíci březnu se uskutečnilo 
soustředění téměř všech členů 
volejbalového klubu v Rumburku. Trénink 
zde byl dvoufázový a pro zlepšování naší 
kondice jsme využívali další sportovní 
aktivity, které nám nabízelo zařízení hotelu 
(squash, badminton, spinning, stolní tenis, 
bowling,…). 

14 dní po tomto soustředění byl opět 
turnaj v Třebši, ale tentokrát s krajskou 
účastí. Přihlášené hráčky měly možnost 
poznat nová družstva (Albrechtice, 
Opočno) krajské soutěže a změřit síly s 
dalšími týmy z kraje (Smiřice, Třebeš 
A). Z okresní soutěže tam byly pouze 2 
týmy (Pouchov a Třebeš B). Úroveň byla 
vysoká, o to víc nás potěšilo umístění na 
třetí příčce. 

Náš volejbalový klub je stále otevřený 
pro příchod nových hráčů. Naši členskou 
základnu rozšířili i muži (z Černilova) a v 
letošním roce se nám podařilo získat i další 
ženy (z Černilova a ze Smržova). 

Jarní sezóna začíná 13. 5. na hřišti 
v Plotištích, ale hned v pondělí 18. 5. 
přivítáme na domácím hřišti hráčky z 
Nového Bydžova A. Dalším domácím 
zápasem bude hra s Nechanicemi 27. 5., s 
Novým Bydžovem B 3. 6. a 10. 6. s Třebší. 

Zveme všechny příznivce volejbalu, aby 
přišli podpořit černilovské volejbalistky a 
všechny, kdo mají zájem si s námi zahrát, 
ať přijdou v neděli odpoledne na hřiště 

do Černilova. Další informace Vám sdělí 
Dana Adamírová – tel. 605 051 219.

Za všechny členy volejbalového klubu 
bych chtěla poděkovat Obecnímu úřadu 
v Černilově, že finančně podporuje naši 
činnost. 

Tabulka po podzimní části soutěže
1. TJ Sokol Třebeš C 
   24:1 628:385  16
2. VK Černilov 
   21:6 662:505  15
3. TJ Sokol Chlumec nad Cidlinou 
   19:9 652:520 14
4. TJ Sokol Nechanice
   16:14 631:605  12
5. VK Hradec Králové B 
   13:14 560:573  12
6. TJ Jiskra Nový Bydžov A 
   14:17 635:662  12
7. TJ Sokol Třebeš B 
   8:21 574:663    9
8. TJ Jiskra Nový Bydžov B 
   7:22 505:666    9
9. TJ Sokol Plotiště nad Labem 
   5:23 405:673    9

Dana Adamírová

Bara HK, s.r.o.
Bezpečnostní agentura

• Zajišťujeme komplexní služby v oblasti zabezpečení a střežení 
budov, interiérů objektů, ochrany majetku a zdraví.

• Možnost napojení na PCO, kamerové systémy a videotelefony.
• Jistá ochrana proti vyvrtávačům oken, překlapěčům ventilací, 

zlodějům, vandalům a narušitelům Vašich pozemků.
• Máme mnohaleté zkušenosti, nabízíme individuální řešení, 

umožníme také v případě potřeby naše služby na splátky,
• Máme cenové zvýhodnění pro občany, sdružení, úřady a firmy 

v obcích celého mikroregionu Čenilovsko. Podílíme se také na 
zabezpečení Vaší základní školy či obecního úřadu.

Jsme tu pro Vás. Mgr. Václav Velíšek
 obchodní zástupce
 777 772 565, 495 000 215
www.barahk.cz velisek@bara.hk.cz

SDH Výrava
Exkurze u Hasičského záchranného sboru  HK

Dne 22.03.2015 v odpoledních hodinách se několik členů 
SDH Výrava společně s mladými členy SDH Výrava  vydalo na 
exkurzi ke svým profesionálním kolegům do Hradce Králové, a to 
na stanici „U přívozu“ .  Na této stanici sídlí vedení  Hasičského 
záchranného sboru Královehradeckého Kraje a tím pádem je zde k 
vidění to nejzajímavější  a nejmodernější, co se techniky či vybavení  
samotného týká. 

Mohli jsme zde vidět kompletní výstroj a výzbroj samotných 
hasičů, včetně protichemických obleků až po termo-kameru, bez 
které by se profesionální hasiči v dnešní době již těžko obešli. 
Dále jsme měli možnost prohlédnout si kompletní vozový park 
této stanice, který je v rámci našeho kraje nejrozsáhlejší . Mezi 
ty nejzajímavější patřila bezesporu Automobilová plošina AP 54 
- S1R Bronto s dosahem až do výšky 54 m, jedná se o nejvyšší 
vysokozdvižnou plošinu v České republice, anebo kontejnerová 
nástavba určená pro humanitární pomoc např. při povodních či 
jiných mimořádných událostech. 

Celkově bylo vidět, a je zřejmé, že vývoj techniky a prostředků  se 
v tomto oboru neustále 
rozvíjí a modernizuje. 
Předvedená technika 
se nám všem moc 
líbila a již nyní se 
těšíme, jaké novinky 
budou k vidění při 
nějaké další návštěvě 
u HZS HK. 

Jan Konečný 

INZERCE
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Náš Zpravodaj oslavil v minulých 
dnech kulaté jubileum. S několika 
krátkými přestávkami vychází již 
padesát let. Posledních třináct roků plní 
funkci nezávislého, mikroregionálního 
informátora o tom, co se děje v jednotlivých 
obcích na radnici, v kultuře i sportu, podává 
informace o spolcích, připravovaných 
akcích a nechává nahlédnout do historie. 
Nedílnou součásti jsou reklamy, které 
pomáhají snížit finanční náklady, aby se 
Zpravodaj Mikroregionu Černilovsko 
mohl zdarma dostat ke svým čtenářům.

Dne 15. března 1965 vydala Osvětová 
beseda v Černilově první číslo časopisu 
„Zpravodaj“. Jeho autorem byl její 
předseda pan Oldřich Věchet. Zpravodaj 
byl prodáván za dobrovolný příspěvek a 
byl o něj mezi občany zájem, jak se píše v 
obecní kronice.

V pozdějších letech se na vzniku 
obecního časopisu podíleli: pan Josef 
Skákal a paní Hana Němcová, zaměstnanci 
Místního národního výboru, předseda 
MNV pan Jaroslav Kutík, Miroslav 
Kudyvejs, Josef Rejchrt, Vladislav 
Prokeš a další. Zpravodaj vycházel v 
různých časových intervalech a jeho 

obsah se měnil podle aktuálního dění v 
obci, přesto byl mezi občany oblíben. Byl 
rozmnožován na zařízení cyklostyl.

V roce 1991 navázali na tradici 
Zpravodaje pánové Zdislav Vrabec 
a Jiří Doleček z Lejšovky časopisem 
Zpravodaj Kaltouz. To byl ve své 
podstatě nezávislý, již mikroregionální 
občasník pro obce „okolo Kaltouzu“, 
Lejšovku, Smržov, Hubiles, Černilov, 
Výravu a Libřice. Od roku 1994 nesl 
podtitul, vesnický nezávislý občasník pro 
historii, kulturu, sport a informovanost 
obcí Bukovina, Černilov, Čibuz, 
Divec, Hubiles, Lejšovka, Libníkovice, 
Librantice, Libřice, Skalice, Skalička, 
Smržov, Újezd, Vlkov a Výrava. 

RUČNÍ

Novákovy

garáže
3. patro

Kompletní
čištění vozu:
vniřní část:

čištění látkových i kožených sedaček
dle potřeby suchou i mokrou cestou
údržba plastu, kovu a dřeva interiéru
vyleštění skel
impregnace gumové části

vnější část:

20 let praxe

mytí karosérie vč. zimního ošetření
laku voskem ve dvou vrstvách
mytí mezidveřních prostorů
mytí kol vč. podběhů karosérie
ošetření gumových a plast. částí

Bez objednání tel. 602 444 350

MYTÍ AUT

od 490,-
rychlé suché čištění

cena bez DPH

Z historie (našeho) Zpravodaje
Novodobá historie Zpravodaje 

začala v roce 2003, kdy pan starosta ing. 
Stanislav Javůrek dal podnět k obnovení 
zpravodaje. První číslo pod názvem 
Zpravodaj Mikroregionu Černilovsko 
vyšlo v březnu 2003. V tomto roce vyšla 
celkem čtyři čísla, všechna v nákladu 1200 
výtisků. K realizaci časopisu se k obcím 
regionu přidaly také vesnice Skalice, 
Skalička, Číbuz, Hubíles a Smržov. Tisk 
byl zadán tiskárně AG TYP z Kostelce 
nad Orlicí. Redakční rada pracovala ve 
složení Miroslav Kudyvejs, Vladislav 
Prokeš, Jaroslav Kudrnáč, Eva Ornstová, 
Jana Hofmanová a Dana Hoffmannová.  

Náklad jednoho čísla Zpravodaje v roce 
2004 byl l250 výtisků, v roce 2005 stoupl 
na 1350 výtisků a od roku 2006 to bylo již 
1400 výtisků. V roce 2007 se zvedl náklad 
na 1500 výtisků. V roce 2010 a 2011 to bylo 
1750 výtisků a od roku 2012 se Zpravodaj 
tiskne v nákladu 1900 výtisků.

První dva roky, v roce 2003 a 2004, 
měl časopis 20 stránek. V roce 2005 a 
2006 počet stránek vzrostl na 24 a během 
roku 2007 se zvětšil na 28. Od roku 2008 
se počet stran Zpravodaje pohybuje přes 
30 a mnohdy se zastaví až na čísle 40. 

INZERCE
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Redakční rada reagovala na zvýšený počet příspěvků a jejich 
aktuálnost tím, že rozšířila v roce 2011 počet čísel ze čtyř na 
pět za rok. Zpravodaj tak ve svých schránkách čtenáři najdou v 
únoru, v dubnu, v červnu, v září a koncem listopadu.

Zpravodaj Mikroreginu Černilovsko se do roku 2006 tiskl 
černobíle. Číslo 4 v tomto roce, ale mělo již barevnou první a 
poslední stránku a Zpravodaje od roku 2007 mají barevnou 
přední a zadní dvojstranu. Od roku 2012 změnil Zpravodaj svou 
tvář. Změna byla patrna již z titulní strany, které od té doby 
dominuje celostránková fotografie a nový, modernější typ písma. 
Výraznou změnou bylo přidání jedné barvy uvnitř časopisu, 
která jinak černobílé stránky výrazně oživuje a uspořádání textu 
do tzv. „boxů“, čímž je dosaženo snazší orientace v časopisu. 
Všichni čtenáři si jistě všimli, že od minulého čísla má Zpravodaj 
novou grafickou úpravu a mladší čtenáři mohou využít vložené 
QR kódy k získání dalších informací. 

Velký podíl na vzniku každého čísla mají zástupci 
zúčastněných obcí, pravidelní dopisovatelé a další autoři článků 
a fotografií, z jejichž příspěvků vzniká náplň jednotlivých čísel. 
Pak už zbývá „jen“ všechno srovnat, vybrat titulní stránku, 
korektura a Zpravodaj může do tisku.  

Jaroslav Kudrnáč, obecní kronikář

INZERCE

K výstavě o Václavu 
Dvořákovi v KSD

V letošním roce uplyne 70 let od 
konce druhé světové války. Je to bohužel 
také smutné výročí ode dne, kdy byli u 
Bukoviny zastřeleni dva mladí muži – 
Josef Bulis a Václav Dvořák. Na jejich 
památku nalezneme na tomto místě 
pomníček. 

Synovec Václava Dvořáka, pan 
Miloš Dvořák, zapůjčil při příležitosti 
70. výročí od tragické smrti jeho strýce 
dobové dokumenty k této události a ze 
života Václava Dvořáka. Můžete si je 
prohlédnout na malé výstavě v Kulturním 
a spolkovém domě v Černilově, ve velkém 
sále v 1.patře.

Václav Dvořák se narodil 10.3. 1922 
v Černilově v č.p. 278. V Černilově 
chodil do základní školy, poté se vyučil 
u svého otce krejčím, stejně jako jeho 
bratr Radomír. Václav byl členem 
mnoha spolků (Sokol, Mládež národního 
souručenství, Sdružení mladé generace 
ČSL Živnostensko-obchodnické strany 
středostavovské či České ústřední jednoty 
velocipedistů). Během druhé světové 
války se aktivně zapojil do činnosti 
odboje a pracoval v partyzánské skupině 
Václavík. Při osvobozování ČR se ještě 
s Josefem Bulisem za doprovodu dalších 
dvou mužů – četníků -  pokoušeli získat 
zbraně z německého skladu v Ruseku. 
Byli však německými vojáky při cestě 
zpátky odhaleni. Josef Bulis a Václav 

Dvořák byli na místě zastřeleni. Jejich 
společný pohřeb byl slavnostně vypraven 
12.5. z haly černilovské Masarykovy 
jubilejní školy za účasti vojáků Rudé 
armády. Václav Dvořák získal 16.9. 1945 
Československou medaili za chrabrost 
in memoriam od prezidenta republiky 
prostřednictvím ministra národní obrany 
Ludvíka Svobody. 

Z dochovaných školních sešitů 
Václava Dvořáka, které si můžeme 
na výstavě prohlédnout, vidíme, že 
ve školním roce 1932/33 měli děti na 
obecné smíšené škole v Černilově učitele 
matematiky s velkým smyslem pro humor. 

Žáci dostali  následující zadání 
příkladu:

„Vypočítejte, kolik promarní muž, 
který denně vypije 1 litr piva a vykouří 10 
spartek, za 1 rok a potom za 32 let?“

Odpověd: „Ten muž promarní za 1 rok 
1 932 Kč a za 32 let 61 904 Kč.“

Druhý příklad: 
„Muž abstinent za tolik roků ušetřil na 

domek se zahrádkou. Stavební místo má 
podobu trojúhelníku. Vypočítejte obvod 
toho pozemku, když pravá strana měří 
96,4 m, druhá 89,5 m a třetí 112,8 m!“

Jana Žárská

Více o celé 
události na 
geocaching.com

Informace 
v archivu 
smiřického 
zpravodaje
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Farní sbor ČCE v Černilově
srdečně zve na hudební

NOC KOSTELŮ
dne 29.5. 2015 od 19 hodin

v evangelickém kostele

Vystoupí žáci paní učitelky  
Hany Medkové na kytaru,
dále zahraje dechové Trio

a další…

Přijďte! Srdečně zveme!

Dovolujeme si Vás pozvat 
na další

KYTAROVOU DÍLNU

Kulturní a spolkový dům  
v Černilově

pátek 12. 6. 2015 v 17:00 h

Těšíme se na Vás!

Zveme všechny příznivce divadla 
na pohádku

KDO PROBUDÍ 
PINDRUŠE?

v podání divadelního kroužku 
ZŠ Černilov

22. května v 17 hodin
Sokolovna Černilov

Vstupné dobrovolné

  

 

  

 
VÁS ZVE NA CESTOPISNOU 

PŘEDNÁŠKU PANA 
PAVLA BIČIŠTĚ 

POLSKO 
ÚTERÝ 5. KVĚTNA 2015 

V 19.30 
SÁL KSD ČERNILOV 

 VSTUPNÉ 40,- KČ 

  

 Navštívíme oblast Malopolska - nejkrásnější část Polska nabízející horské prostředí 

Vysokých Tater, podíváme se do Krakowa, Ojcowského národního parku s mnoha skalními 

městy, do rodiště Jana Pavla II. ve Wadowicích, do hlubinného dolu na sůl Věličky, nové 

památky UNESCO Kalwarie Zebrzidowské, nejslavnějšího poutního místa Čenstochové či do 

nejznámějšího koncentračního tábora Osvětimi.

ULITA Černilov, Kulturní a spolkový dům (KSD) Černilov 215, http://ulita.cernilov.eu

Navštívíme oblast 
Malopolska - nejkrásnější 
část Polska nabízející horské 
prostředí Vysokých Tater, 
podíváme se do Krakowa, 
Ojcowského národního parku 
s mnoha skalními městy, 
do rodiště Jana Pavla II. ve 
Wadowicích, do hlubinného 
dolu na sůl Věličky, nové 
památky UNESCO Kalwarie 
Zebrzidowské, nejslavnějšího 
poutního místa Čenstochové 
či do nejznámějšího koncen-
tračního tábora Osvětimi.
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MALÝ ZÁVODNÍK RADEK SLEPIČKA MÁ NOVÝ STROJ
Nová buggy, se kterou bude bojovat 

osmiletý Filip Slepička z Újezda 
v seriálu Hobby autokros MMČR 
KOSICE CUP  2015 ve třídě RACER 
125. V letošní sezoně mu patří startovní  
číslo 29.

Po loňské úspěšné sezoně ho nyní 
čeká přechod do silnější divize.

JARO V MŠ ČÍBUZ 

JARNÍ TVOŘENÍ 
V LEJŠOVCE

VELIKONOČNÍ ZPÍVÁNÍ V ČERNILOVĚ
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